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i powinny mieć zapewnione wa-
runki rozwoju i swobodnego bytu. 
Stanowią one stały element eko-
systemu miejskiego, a ich obecność 
w budynkach w zdecydowany i natu-
ralny sposób zapobiega obecności 
i rozmnażaniu się gryzoni (myszy 
i szczurów), które mogą być poten-
cjalnym źródłem niebezpiecznych 
chorób. Koty wolno żyjące nie są 
zwierzętami bezdomnymi, w związku 
z tym, nie wolno ich wyłapywać, 
wywozić, ani utrudniać im bytowania 
w danym miejscu. 

Wójta Gminy Słupsk, a infor-
macje zbierane przez nich służą 
jedynie celom statystycznym 
i są całkowicie anonimowe. Nie 
wiąże się to również z żadną 
opłatą ani podatkiem. Prosimy 
o wyrozumiałość i udzielenie wolon-
tariuszom niezbędnych informacji.

Czip to elektroniczny pro-
cesor wielkości ziarnka ryżu. Wpro-
wadza się go pod skórę zwierzęcia 
w formie zastrzyku. Zabieg jest krót-
ki i praktycznie bezbolesny. Ele-
ktronicznie oznakowane psy 
i koty znajdują się w ba-
zie danych. To ważne, bowiem w przy-
padku zaginięcia zwierzęcia łatwo 
jest dzięki czipowi ustalić właściciela.

dołączyli szewc i fryzjer. Wszelkie 
informacje dotyczące Karty Dużej 
Rodziny można znaleźć na stronie 
internetowej Gminnego Ośrodka Po-
mocy Społecznej :
www.gops.slupsk.pl lub kon-
taktując się z placówką.

ponieważ kolportażem do punktów 
innych niż gospodarstwa domowe 
zajmuje się GOK. Jest to natomiast 
sygnał, że w ciągu ok. 9 dni, listonosz 
dostarczy aktualny numer gazety 
gminnej do domu.
Jeżeli będą mieli Państwo sugestie 
odnośnie kolportażu, zastrzeżenia, 
bądź gazeta nie dotrze do Państwa 
w terminie, prosimy o kontakt 
z Urzędem Gminy Słupsk lub Gmin-
nym Ośrodkiem Kultury. Mamy 
nadzieję, że kolportaż „do drzwi” 
sprawdzi się i będzie przebiegał bez 
zastrzeżeń.

nr telefonu: 59 847 10 91
e-mail: redakcja@gok.slupsk.pl

już będzie mogła się rozpocząć in-
westycja. Jest duża szansa, że cały 
koszt przebudowy drogi będzie leżał 
po stronie GDDKiA. Aby zmniejszyć 
ryzyko wypadków z udziałem 
pieszych i rowerzystów ustalono, że 
droga będzie posiadać bezpieczny 
ciąg pieszo – rowerowy. Przebu-
dowa ucieszy też na pewno wszyst-
kich mieszkających przy tej trasie, 
szczególnie na nowopowstających 
osiedlach. Mieszkańcy osiedla 
Złoty Potok w Bydlinie miewają 
spore problemy z włączeniem się 
do ruchu na krajowej drodze 21. Po 
modernizacji, zostaną wdrożone 
rozwiązania, dzięki którym kierowcy 
włączając się do ruchu na krakowej 
21 będą mogli to zrobić szybciej 
i bezpieczniej.

działania związane z opieką nad wol-
no żyjącymi kotami, w celu ograni- 
czenia i kontroli ich populacji. 
Ważnym aspektem tych działań są 
zabiegi sterylizacji i kastracji kotów, 
a dodatkowo ich odpchlenie, odro-
baczenie i szczepienie, w tym przeci-
wko wściekliźnie, a w przypadku 
chorób – leczenie.

Koty wolno żyjące to zwierzęta 
dzikie, które w myśl art. 21 ustawy 
z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie 
zwierząt (Dz.U. 2013 poz. 856) 
stanowią dobro ogólnonarodowe 

Na mocy porozumienia gminy 
Słupsk z Akademią Pomorską, 
wolontariusze będący studentami 
AP mieli dokonać spisu czworo-
nogów na terenie gminy Słupsk. 
Takie informacje potrzebne są do 
zaplanowania i przeprowadzenia 
w niedalekiej przyszłości czipo- 
wania psów oraz kotów. Niestety 
studenci spotkali się z bardzo 
dużym oporem mieszkańców, 
którzy nie chcieli udzielać żadnych 
informacji. Informujemy, że 
w najbliższym czasie będą podjęte 
kolejne próby spisu czworonogów. 

Szanowni mieszkańcy, wolon-
tariusze zajmujący się spisem 
posiadają imienne upoważnienia 

o wydanie karty mogą ubiegać się 
rodziny z co najmniej trójką dzieci 
zamieszkujące na terenie gminy 
Słupsk i rozliczające się w Urzędzie 
Skarbowym w Słupsku. Na tej pod-
stawie wydanych zostało 510 kart. 
Ostatnio do partnerów programu 

Szanowni czytelnicy, mieszkańcy 
gminy Słupsk. Poprzednie wydanie 
gazety gminnej było po raz pier-
wszy kolportowane przez Pocztę 
Polską prosto do Państwa drzwi. 
Planujemy nadal korzystać z tego 
rozwiązania. Listonosz od momentu 
wydania gazety ma 7 dni roboczych 
na dostarczenie jej do skrzynki. 
Przy założeniu, że w ciągu tych dni 
nie ma dni wolnych od pracy poza 
sobotą i niedzielą, ten okres wy-
nosi łącznie 9 dni bieżących. Wciąż 
będziemy kolportować część nakładu 
do większości sklepów na terenie 
gminy Słupsk. Jednak fakt, że gazeta 
pojawiła się w sklepie, nie oznacza, 
że już powinna leżeć w skrzynce, 

Rozpoczął się remont Gmin-
nego Ośrodka Kultury, o którym 
informowaliśmy w poprzednim nu-
merze gazety gminnej. Do czasu 
zakończenia remontu, siedziba 
GOKu znajduje się w starej świetlicy 
wiejskiej we Włynkówku. Od kilku 
tygodni funkcjonuje już numer stac-
jonarny, który pozostał bez zmian. 
Przypominamy wszystkim zain-
teresowanym, że Gminny Ośrodek 
Kultury jest czynny od poniedziałku 
do piątku w godz. 7-15. Nr telefonu: 
59 847 10 91. Planowany termin 
zakończenia remontu pomieszczeń 
w Głobinie to połowa maja br. Do tego 
czasu zapraszamy do Włynkówka.

W związku z wieloma pytaniami 
i wątpliwościami zgłaszanymi do 
referatu środowiska Urzędu Gminy 
Słupsk, informujemy, że koty wol-
no żyjące nie są w świetle prawa 
zwierzętami bezdomnymi. Ustawa 
o ochronie zwierząt wyraźnie określa 
je jako ogólnonarodowe dobro. Prze-
jawy okrucieństwa i niehumanitar-
nego traktowania mogą się stać i są 
przedmiotem postępowania wobec 
osób, które nie przestrzegają praw 
zwierząt.

Urząd Gminy Słupsk prowadzi 

Karta Dużej Rodziny cieszy 
się niesłabnącą popularnością. 
Ponad połowa dużych rodzin 
z terenu gminy Słupsk już korzysta 
z programu. Do tej pory zostało 
złożonych 100 wniosków, z czego 
49 w tym roku.  Przypominamy, że 

Z przyjemnością informujemy, 
że pojawiła się duża szansa na 
remont drogi krajowej nr 21 Słupsk 
– Ustka. 13 lutego o godzinie 13:00 
u Wojewody Pomorskiego spotkali 
się Wójt Gminy Słupsk, Wójt Gminy 
Ustka oraz Burmistrz Miasta Ustki 
czyli przedstawiciele samorządów 
zainteresowanych planowanym 
remontem. Obecny był również 
dyrektor Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad. Samorządy 
są na etapie podpisywania po-
rozumienia między jednostkami. 
W najbliższym czasie rozpocznie 
się opracowywanie dokumentacji 
technicznej drogi przeznaczonej do 
modernizacji. Przygotowanie doku-
mentacji dla tak długiego odcinka 
zajmie przynajmniej rok, później 

Projekt i skład komputerowy Rio Creativo, www.riocreativo.pl
ul. Bema 9-10 (3 piętro), 76-200 Słupsk
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chary wręczała Barbara Dykier, Wójt 
Gminy Słupsk wraz ze Zbigniewem 
Podolakiem, Dyrektorem Gmin-
nego Ośrodka Kultury, organizatora 
turnieju.

Na podi um stanęli: 

I miejsce – Sołectwo Jezierzyce 
Osiedle
II miejsce – Sołectwo Strzelino
III miejsce – Sołectwo Redzikowo

Kolejne miejsca zajęli:

IV – Sołectwo Kukowo
IV – Sołectwo Redzikowo
VI – Sołectwo Jezierzyce Wieś
VII – Sołectwo Swołowo
VIII – Sołectwo Redęcin
IX – Sołectwo Włynkówko
X – Sołectwo Grąsino
XI – Sołectwo Bukówka
XII – Sołectwo Krępa Słupska
XIV – Sołectwo Gać
XV – Sołectwo Wiklino

chód Gaśniczy Magirus GBA 2,5/16. 
Uroczystość zakończono urucho-
mieniem silników, włączenie świateł 
i sygnałów alarmowych oraz odpale-
nie fajerwerków. Prezes dh. Grze-
gorz Szcześniak zaprosił wszystkich 
uczestników uroczystości do udziału 
w zebraniu sprawozdawczym OSP 
Włynkowo.

ostatecznie wygrało Gałęzinowo.
Po wszystkich bojach przyszedł 

czas na ogłoszenie wyników 
i wręczenie nagród. Przed tym jed-
nak miał miejsce kolejny przemarsz 
sołectw, które prowadziła pani wójt 
wraz z sędziami i organizatorami za-
wodów.

Nad prawidłowością przebiegu 
turnieju czuwała komisja sędziowska 
w składzie:

Włodzimierz Dykty – sędzia gł. 
turnieju

Mirosława Sagun Lewandowska 
– trzykrotna olimpijka

Roman Wójcik – Prezes OSiR 
Gminy Słupsk

Wszystkie sołectwa otrzymały 
pamiątkowe dyplomy za uczestnic-
two. Drużyny z miejsc 4 i 5 ( w tym 
przypadku 2 drużyny z miejsca 4 ex 
equo) otrzymały upominki, a główne 
nagrody zgarnęła pierwsza trójka 
turnieju. Dyplomy, nagrody i pu-

nego sprzętu. Kolejnym etapem 
uroczystości było poświęcenie aut 
przez ks. Mariusza Sitko. W końcu 
nastąpiło wręczenie kluczyków oraz 
dowodów rejestracyjnych.

Komendant Miejski PSP 
w Słupsku st. bryg. Andrzej Gomuls-
ki, przekazał samochód gaśniczy Re-
nault GBA 2,5/16 , Prezes Zarządu 
Oddziału Powiatowego ZOSP RP, 
przekazał samochód kwatermis-
trzowski Volkswagen Bus dla OSP 
Włynkowo, a dh. Prezes Zarządu 
Oddziału Gminnego ZOSP RP  
dh. Barbara Dykier przekazała samo-

Komendantowi Miejskiemu PSP 
w Słupsku, Prezesowi Zarządu 
Oddziału Powiatowego za przeka-
zanie samochodów. Jednocześnie 
pogratulowała członkom OSP 
Włynkowo i Jezierzyce otrzyma-

się najtrudniejszą ze wszystkich. 
Tylko sołectwa Kukowo i Strzelino 
trafiły do któregokolwiek z otworów, 
zdobywając odpowiednio 14 i 16 
punktów. Reszta sołectw skończyła 
konkurencję z 1 punktem ale bez 
trafienia.

W kolejnym zadaniu, udział 
wzięły jedynie najmłodsi uczestnicy. 
Przed konkurencją otrzymali stos 
gazet, taśmę klejącą i nożyczki. 
Zadaniem ich było stworzenie 
zwierzątka za pomocą dostępnych 
materiałów. Zadanie było zaliczane 
kiedy figura mogła już stać samo-
dzielnie. Jako, że sędziowie mogli 
przyznawać dodatkowe punkty za 
zmysł artystyczny dzieci, wszyscy 
otrzymali podobną sumę punktów. 
Okazało się, że dzieci z gminy Słupsk 
mają sporo umiejętności manualnych 
i wszystkie stworzone zwierzątka 
były bardzo oryginalne.

Przed ostatnim etapem Zimowe-
go Turnieju Sołectw, suma punktów, 
nie dawała jeszcze nikomu gwarancji 
zwycięstwa. Wszystko rozstrzygnąć 
miało przeciąganie liny. Tutaj syste- 
mem pucharowym sołectwa 
próbowały dostać się do finału. 
Premiowane dodatkowymi punk-
tami były drużyny z miejsc 1-8. 
Pozostałe sołectwa otrzymały po 4 
pkt. W wielkim finale, bardzo zacięty 
bój stoczyły sołectwa Jezierzyce 
Osiedle i Gałęzinowo. Mimo że za-
wodnicy z Jezierzyc byli bardzo bliscy 
przeciągnięcia liny na swoją stronę, 

samochodów, następnie głos zabrała 
Prezes Zarządu Oddziału Gminnego 
ZOSP RP dh. Barbara Dykier, która 
w imieniu strażaków podziękowała 
Pomorskiemu Komendantowi 
Wojewódzkiemu PSP w Gdańsku, 

Celem było jak najszybsze poko-
nanie slalomu przez wszystkich 
zawodników drużyny. Oczywiście 
organizatorzy zadbali by nie było 
łatwo. Pierwsza osoba z drużyny 
musiała slalom pokonać prowadząc 
gumową piłkę za pomocą kija do 
unihokeja. Kolejny zawodnik biegł 
w worku, następny w kapciach. W os-
tatnim etapie, slalom pokonywała 
para. Na przygotowanym dywaniku 
siadało dziecko, a pani miała za 
zadanie „dostarczyć” dziecko do 
mety dowolną techniką. Najszybsze 
okazało się sołectwo Jezierzyce 
Osiedle.

W kolejnej konkurencji, organiza-
torzy sprawdzali muzyczną wiedzę 
uczestników. Każde z sołectw 
losowało 3 utwory, których fragment 
grał Zbigniew Jelonek, odpowie-
dzialny za oprawę muzyczną turnieju. 
Okazało się, że nawet największe 
szlagiery polskiej piosenki potrafią 
sprawić sporo kłopotu. Sołectwa 
Redzikowo i Strzelino poradziły sobie 
z tym zadaniem bezbłędnie.

Po zmaganiach intelektualnych, 
sołectwa stanęły naprzeciw ta-
blicy wymiarów bramki piłki ręcznej. 
W niej znajdowało się 5 otworów, 
do których zawodnicy oddawali 
strzały piłką. Przed każdym uczest-
nikiem stał trudny wybór otworu, do 
którego celował. Okręgi były różnej 
wielkości i usytuowane w różnych 
miejscach, a każdy cel był inaczej 
punktowany. Ta konkurencja okazała 

Wciągnięcie flagi państwowej 
i odegranie hymnu poprzedziło 
wystąpienie Komendanta Miejskiego 
Państwowej Straży Pożarnej st. 
bryg. Andrzeja Gomulskiego który 
pogratulował jednostce otrzymania 

W niedzielne popołudnie, 09 
marca, w hali widowiskowo-spor-
towej w Jezierzycach odbył się I Zi-
mowy Turniej Sołectw. Do zmagań 
stanęło aż 15 drużyn, co stanowi blis-
ko połowę wszystkich sołectw gminy 
Słupsk. Wymogiem organizacyjnym 
było uczestnictwo przynajmniej jed-
nej kobiety i przynajmniej jednego 
dziecka do 13 r.ż. w każdej z drużyn. 
Pięcioosobowe zespoły stanęły do 
rywalizacji w 6 konkurencjach, które 
sprawdzały umiejętności sportowe, 
siłowe, intelektualne oraz artysty-
czne. Turniej Sołectw, wzorem olim-
piady, rozpoczął się od przemarszu 
i prezentacji wszystkich drużyn. Po 
nim, turniej oficjalnie otworzyła Bar-
bara Dykier, Wójt Gminy Słupsk. 
Zanim sołectwa przystąpiły do 
konkurencji, na parkiecie wystąpił 
zespół tańca współczesnego Flame, 
na co dzień ćwiczący w świetlicy 
wiejskiej w Bierkowie. Opiekunką 
grupy jest Magdalena Jednachowska. 
Był to debiut zespołu, bo dziewczęta 
trenują dopiero od listopada 2013r.

Po prezentacji tańca 
współczesnego, drużyny rozpoczęły 
zmagania. Pierwszym zadaniem 
w zawodach były rzuty do kosza. 
Każda osoba z drużyny oddawała 
2 rzuty. Zdobyte punkty były su-
mowane i porównywane z innymi 
zespołami. Najlepiej w tej konkurencji 
spisało się sołectwo Kukowo. 

Kolejna konkurencja nosiła 
nazwę “Sołectwo Na Gigancie”. 

Nowe auta w OSP we Włynkowie

Jezierzyce Osiedle zimowym mistrzem

W sobotę 15 lutego w jednostce Ochotniczej Straży pożarnej 
we Włynkowie odbyło się uroczyste przekazanie samochodów 
pożarniczych dla OSp Włynkowo i OSp Jezierzyce. powitania 
gości dokonał prezes Ochotniczej Straży pożarnej we 
Włynkowie dh. Grzegorz Szcześniak.

STRefa SpRaW SpOłecZnych

STRefa ImpReZ

Pierwsza trójka Zimowego Turnieju Sołectw. Czy w letniej edycji zajdą zmiany na podium?

Jedno z nowych aut OSP Włynkowo
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kategoriach otrzymali dyplomy, pu-
chary i nagrody rzeczowe. Składowi 
sędziowskiemu przewodniczył zna-
ny animator tenisa stołowego i uzna-
ny sędzia lekkoatletyczny Mirosław 
Gintrowicz.

w Swołowie podczas Niedzieli Pal-
mowej. W jednej z chat zostaną 
wystawione konkursowe „Stoły 
Wielkanocne”, organizowane co 
roku przez Oddział Doradztwa Rol-
niczego.

Na stoiskach będzie można 
znaleźć pisanki, palmy wielkanocne, 
stroiki świąteczne, wyroby z wikliny, 
wypieki domowe, rękodzieła 
i ozdoby. Podczas kiermaszu 
rozstrzygnięty będzie konkurs na 
„Stół Wielkanocny”organizowany 
przez ODR, a także konkurs na 
najpiękniejszą ozdobę wielkanocną- 
„Zajączka, Baranka, Kurkę/ Kur-
czaczka” organizowaną przez GOK 
Gminy Słupsk (szczegóły na stronie 
internetowej www.gok.slupsk.pl)

Justynie Jóźwik-Koperkiewicz 
z Bruskowa Wielkiego. Mecze 
w pozostałych kategoriach toczyły 
się do dwóch wygranych setów, 
a od fazy ćwierćfinałowej do trzech 
wygranych  setów. Wszyscy naj-
lepsi zawodnicy w poszczególnych 

13 kwietnia br., w Niedzielę 
Palmową odbędzie się kiermasz 
wielkanocny, podczas którego 
będzie można zakupić orygi-
nalne wyroby rękodzielnicze 
pisanki, palmy wielkanocne, stroiki 
świąteczne, wyroby z wikliny, 
wypieki domowe, rękodzieła i oz-
doby.

Kiermasz został zorgani-
zowany dzięki połączeniu działań 
trzech instytucji: Muzeum Pomorza 
Środkowego, Oddziału Doradztwa 
Rolniczego z siedzibą w Słupsku 
oraz Gminnego Ośrodka Kul-
tury Gminy Słupsk wraz z lokal-
nymi Stowarzyszeniami i Kołami 
Gospodyń Wiejskich.

Impreza odbędzie się 

Do rywalizacji w kategorii ko-
biet zgłosiły się tylko 2 zawodniczki, 
zatem o zwycięstwie zdecydował 
bezpośredni pojedynek do pięciu 
wygranych setów. Zwycięsko z niego 
wyszła Karolina Wrzesień z Jezie-
rzyc. Miejsce drugie przypadło 

Kategoria OPEN
I Piotr Przybylski – Siemianice
II Adam Kubacki – Krępa
III Daniel Sobczak – Gałęzinowo
IV Damian Petrus – Strzelino
V Gabriel Słodziński – Jezierzyce
VI Grzegorz Winiarski – Redęcin

I Mistrzostwa Gminy Słupsk 
w Tenisie Stołowym zorgani-
zowane w pierwszą sobotę marca 
przez GOK w Głobinie oraz OSiR 
Gminy Słupsk zgromadziły w hali 
sportowej w Jezierzycach prawie 
70 zawodników z kilkunastu 
miejscowości gminy Słupsk. Fre-
kwencja przeszła oczekiwania or-
ganizatorów. Ze względu na niezbyt 
liczny udział dziewcząt w kategorii 
szkół podstawowych i gimnazjal-
nych postanowiono włączyć je do 
rywalizacji wśród chłopców.

kategoria szkoły podstawowe
I Bartłomiej Winiarski – Redęcin
II Izabela Kubacka – Krępa Słupska
III Marcin Iciachowski - Siemianice
IV Mateusz Stępień -  Jezierzyce
V Adam Jurczuk – Jezierzyce
VI Monika Kubacka Krępa

Kategoria – szkoły gimnazjalne
I Przemysław Kozicki – Siemianice
II Tomasz Jaworski – Redęcin
III Maciej Łapicki – Gałęzinowo.
IV Cezary Kochanowski – Siemianice
V Adrian Dura – Redęcin
VI Jan Mojsiewicz – Redzikowo

7 lutego 2014 roku w sali wido- 
wiskowej Centrum Edukacji i Kul-
tury w Damnicy odbyły się XII 
Powiatowe Spotkania z Poezją (Nie)
Profesjonalną oraz III Powiatowy 
Przegląd Poezji Śpiewanej. Naszą 
gminę w konkursie poezji śpiewanej 
reprezentowała trójka solistów z Jezie- 
rzyc – Ringo Todorović, Agnieszka 
Perkowska oraz Justyna Perlańska. 
Ten występ był dla nich pierwszym 
doświadczeniem w tego typu formie 
ekspresji muzycznej. Pomimo 
debiutu wokaliści prowadzeni przez  
p. Beatę Frąckowską poradzili sobie 
bardzo dobrze i byli równorzędnymi 
konkurentami dla startujących, 
o wiele bardziej doświadczonych od 
nich koleżanek i kolegów.

STRefa ImpReZ STRefa ImpReZ

 I Mistrzostwa Gminy Słupsk w Tenisie Stołowym

III Powiatowy Przegląd Poezji Śpiewanej Zakupy świąteczne zrób w Swołowie

STRefa SpORTu

Pierwsi gminni mistrzowie tenisa stołowego w kategorii OPEN wraz z organizatorem i sędzią turnieju.

Młodzież gminy Słupsk śpiewająco recytowała poezję
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miesięcy”, dopisałam inne fragmenty 
i w ten sposób powstał wyjątkowy 
projekt. - mówi Hajka Święch z Gmin-
nego Ośrodka Kultury w Głobinie 
– To był debiut dla wszystkich. Nikt 
z nas nie brał udziału w produkcji 
filmu. Myślę, że efekt jest bardzo 
dobry.

Każdy z młodych widzów 
otrzymał popcorn – jak w prawdzi-
wym kinie. Po premierze odbył się 
tradycyjny bal integracyjny. Udział 
w nim wzięło około 500 dzieci. Każde 
z nich otrzymało paczkę pełną 
słodyczy oraz mały poczęstunek. 
Najmłodsi mogli bawić się z ak-
torami, którzy w tym wyjątkowym 
dniu przyodziali się w swoje fil- 
mowe kreacje. Była pani Mikołajowa, 
w którą wcieliła się Wójt Gminy 
Słupsk Barbara Dykier, były leśne 
zwierzęta, Miesiące, Pani Rzeka, 
Wiatr.

Bal integracyjny to duże 
przedsięwzięcie. Nad organizacją 

gminy Słupsk można znaleźć foto- 
i wideorelację z bajkowej premiery. 
W najbliższym czasie będzie można 
tam również obejrzeć całą bajkę 

są w muzeach, stacjach morskich. 
W planach są również praktyczne 
zajęcia żeglarskie. Wszystko to ma 
na celu kształtowanie kompetencji 
uczniów w sposób uwzględniający 
różnorodność ich zainteresowań 
i uzdolnień oraz sprzyja lepsze-
mu poznaniu i zrozumieniu sie-
bie i otaczającego świata. Dnia 
07.02.2014 r. uczniowie  kl. V uczest-
niczyli w „Pikniku pod żaglami” zor-
ganizowanym w Szkole Podstawowej 
nr 5  w Słupsku. Podczas tego spot-
kania uczniowie poznawali tajniki 

Po raz czwarty grupa artystyczna 
ZaRadni wraz ze Stowarzyszeniem 
Dobre Serca, Gminnym Ośrodkiem 
Kultury oraz Gminnym Ośrodkiem 
Pomocy Społecznej przygotowała 
widowisko dla najmłodszych 
mieszkańców naszej gminy. 

Tegoroczny występ miał inną 
formułę niż w latach poprzednich. 
Przez 2 miesiące nasi aktorzy 
ciężko pracowali na planie film-
owym w Swołowie, korzystając 
z gościnności dyrekcji Zagrody 
Albrechta. Inne zdjęcia kręcone 
były w lesie we Wrześciu. Efektem 
pracy był fantastyczny film - „Jak 
Radusia zimą poziomki zbierała”. 
Pomysłodawczynią oraz reżyserem 
widowiska była Hajka Święch. Inna 
formuła bajki zaskoczyła wszystkich 
zebranych gości, którzy podziwiali 
aktorów na srebrnym ekranie. 

- Nie istnieją scenariusze pisane 
na tylu aktorów. Oparłam się więc 
na bajce Haliny Porazińskiej “12 

swój czas oraz zaangażowali się 
w przygotowanie balu serdecznie 
dziękujemy.

Na profilu facebook’owym 

Szkoła Podstawowa im. W. Wi-
tosa w Bierkowie przystąpiła do 
projektu „Pomorskie – dobry kurs 
na edukację. Kształtowanie kompe-
tencji kluczowych uczniów w regionie 
poprzez edukację morską”, który reali- 
zowany jest pod hasłem – „Złap   
wiatr w pomorskie żagle wiedzy”.  Pro-
gram zakłada rozwój kompetencji 
kluczowych poprzez praktyczne sto-
sowanie nabywanych umiejętności. 
Zajęcia pozalekcyjne prowadzone 
są metodą projektu. Wyjazdowe 
warsztaty edukacyjne organizowane 

STRefa ImpReZ

. Mateusz Kuśnierewicz, Katarzyna Leończyk, uczennica klasy V 

Uczniowie klasy V

Jak ZaRadni w filmie zagrali

“Złap wiatr w pomorskie 
żagle wiedzy”

STRefa eduKacJI

żeglarstwa. Szkolił ich min. Mateusz 
Kusznierewicz – żeglarz sportowy, 
medalista olimpijski. Uczniowie 
poznawali  tajniki żeglarstwa, uczy-
li się wiązania węzłów żeglarskich. 
Były również szkolenia z pomocy 
przedmedycznej. Wszyscy uczest-
nicy śpiewali szanty. Odbyły się 
również treningi na łódce. Teraz tę 
wiedzę będziemy poszerzać w sz-
ko-le na zajęciach pozalekcyjnych. 
Koordynatorem projektu jest Pani  
mgr  Katarzyna Leończyk - nauczy-
ciel przyrody i pedagog szkolny.

czuwa sztab ludzi, którzy dokładają 
wszelkich starań aby każdy element 
został odpowiednio przygotowa-
ny. Wszystkim, którzy poświęcili 

Stowarzyszenie Dobre Serca informuje o wyniku przeprowadzonej zbiórki publicznej. Podczas Balu Integracyjnego w dniu 8.02.2014r. zebrano kwotę 266 zł (słownie: 
dwieście sześćdziesiąt sześć złotych).

Podczas tegorocznego balu pobito rekord frekwencji
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w kwietniu. Niestety nie powiodło się 
obu kołom reprezentującym gminę 
Słupsk. Panie nie zdobyły nagrody 
w żadnej z konkurencji, ale w związku 
z wysokim poziomem wszystkich 
startujących, decydowały niuanse. 
Uczestnicy i kibicie jednogłośnie 
stwierdzili, że zabawa była fantas-
tyczna, a na pewno przyczynia się 
do tego klimat jezierzyckiej hali. Już 
dziś zapraszamy na jubileuszowy 
X Turniej Kół Gospodyń Wiej-
skich, który pewnie już tradycyjnie 
odbędzie się w Jezierzycach. Więcej 
materiałów z imprezy znajdziecie na 
profilu facebook’owym gminy Słupsk.

● Konkurencja edukacyj-
na. Wydarzenie roku w kole – 
fotoreportaż: KGW z Objazdy

● Konkurencja wokalna. Piosen-
ka o mojej okolicy: KGW z Damnicy

● Konkurencja artystyczna. Sztu- 
ka ludowa w modzie – lato: KGW 
z Kobylnicy

● Konkurencja taneczna. Do-
wolnie wybrany ludowy taniec polski: 
KGW ze Stowięcina

Grand Prix turnieju zdobyło Koło 
Gospodyń Wiejskich z Kobylnicy 
i to właśnie oni będą reprezentować 
powiat słupski podczas finału woje-
wódzkiego, który odbędzie się 

długo, a przerwę wypełnił występ 
grupy wokalno-tanecznej z gm. Ust-
ka pod kierownictwem Małgorzaty 
Karamańskiej. Przed rozdaniem 
nagród, wszyscy uczestnicy otrzyma-
li upominki i pamiątkowe dyplomy od 
Czesława Elzanowskiego, Marszałka 
Województwa Pomorskiego, 
Sławomira Ziemianowicza, Starosty 
Powiatu Słupskiego, Barbary Dykier, 
Wójta Gminy Słupsk oraz Zdzisława 
Kołodziejskiego, Dyrektora Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego. Ponadto 
wójtowie i inni przedstawiciele 
samorządów wręczyli upominki 
reprezentantom swoich samorządów. 

Przyszedł wreszcie mo-
ment rozstrzygnięcia tegorocz-
nego turnieju. W każdej z kate- 
gorii przyznano jedną nagrodę ale 
najważniejszym wyróżnieniem była 
nagroda Grand Prix przyznawana za 
ogólną ocenę prezentacji we wszyst-
kich konkurencjach. Ostateczne 
zwyciężyli:

● Konkurencja kulinarna. Wyroby 
piekarnicze i cukiernicze: KGW 
z Warcina

ono 9 lutego i rozpoczęło od wspól-
nego obejrzenia bajki pt. „Jak Radu-
sia zimą w lesie poziomki zbierała”, 
której premiera miała miejsce dzień 
wcześniej podczas tradycyjnego 
balu integracyjnego. Barbara Dy-
kier, Wójt Gminy Słupsk wręczyła 
każdemu z kół upominek w postaci 
robota kuchennego, który na pewno 
przydał się w przygotowaniach do 
powiatowego turnieju.

Gospodarze spotkania przy-
gotowali sporo smakołyków, którymi 
zachwycali się goście i koleżanki 
z innych Kół Gospodyń Wiejskich. 
Dalsza część upłynęła pod znakiem 
wspólnych śpiewów i tańców.  
Uczestnicy spotkania równie 
chętnie wzięli udział w zabawach 
przygotowanych przez GOK 
Głobino. Koła najlepiej sprawdziły 
się w układaniu rymowanek.

rozgrzały publiczność oraz uczest-
ników. Dzięki temu można było 
rozpocząć kolejną konkurencję, 
w której koła musiały zaprezentować 
piosenkę o swojej miejscowości. Wte- 
dy też zaczęła się prawdziwa za-
bawa. Zapełnione trybuny ożyły. Pod 
sceną trwały tańce.

Kolejna z konkurencji praw-
dopodobnie podobała się najbardziej 
męskiej części publiczności. Koła 
miały za zadanie przygotować 
propozycję stroju letniego z ele-
mentami sztuki ludowej. Z każdej 
z drużyn prezentowała się jedna 
przedstawicielka. Wtedy też zrobił 
się największy tłok pod samą sceną, 
która służyła za wybieg. Panie miały 
niesamowite pomysły na wykorzysta-
nie różnych materiałów oraz na 
autoprezentację. Oprócz oryginalne-
go designu, pojawiały się także letnie 
gadżety.

Ostatnią rozgrywaną 
konkurencją był dowolnie wybrany 
ludowy taniec polski. Ta część 
zakończyła zmagania, po niej jury 
udało się na narady. Te trwały dość 

09 lutego br. miał odbyć się 
Gminny Turniej Kół Gospodyń 
Wiejskich, stanowiący jednocześnie 
eliminacje do tej samej imprezy 
ale rangi powiatowej. Chęć udziału 
w tegorocznej edycji zadeklarowały 
tylko trzy koła z terenu gminy Słupsk. 
Ustalono zatem, że o przejściu 
do dalszych zmagań będzie 
decydować kolejność zgłoszeń. 
Tym samym, podczas powiatowych 
zmagań reprezentowały nas Koła 
Gospodyń Wiejskich z Włynkówka 
i Jezierzyc (jako gospodarz turnieju 
możemy wystawić 2 drużyny). Poza 
nimi chęć udziału zgłosiły panie 
z Kusowa.

Zamiast gminnego etapu, 
doceniając zaangażowanie 
wcześniej wymienionych Kół, zor-
ganizowano spotkanie w świetlicy 
wiejskiej we Włynkówku. Odbyło się 

Po raz dziewiąty odbył się Powia- 
towy Turniej Kół Gospodyń Wiej-skich. 
Od kilku lat gospodarzem zmagań 
powiatowych jest gmina Słupsk. 15 
lutego 2014r. do hali wido-wiskowo-
sportowej w Jezierzycach zjechało 
9 kół z całego powiatu. Uczest- 
nicy musieli przygotować się do 5 
konkurencji, z czego 2 rozstrzygnięte 
były jeszcze przed rozpoczęciem 
turnieju. Jury oceniało przygotowane 
wyroby cukiernicze z regionu oraz 
tablice, na których koła prezentowały 
ważne wydarzenie z ich życia. Już 
przy pierwszych prezentacjach było 
wiadomo, że komisji nie będzie łatwo 
wytypować zwycięzcę.

Imprezę rozpoczęli gospodarze 
i organizatorzy IX Powiatowego 
Turnieju Kół Gospodyń Wiejskich. Na 
scenę zaproszeni zostali Zdzisław 
Kołodziejski, Dyrektor Ośrodka 
Doradztwa Rolniczego, Sławomir 
Ziemianowicz, Starosta Powia- 
tu Słupskiego oraz Barbara Dykier, 
Wójt Gminy Słupsk. Po oficjalnym 
otwarciu, na scenie pojawiły się 
Bierkowianki, które swoim występem 

STRefa ImpReZ

STRefa ImpReZ

Gospodynie z powiatu na turnieju w Jezierzycach

I Gminny Turniej Kół Gospodyń Wiejskich

3 koła wzięły udział w spotkaniu będącym przygotowaniami do zmagań powiatowych

 Panie z KGW Jezierzyce Osiedle wykonują piosenkę o swojej okolicy
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Wszyscy zainteresowani uzyskali 
informację, iż od 1 września 2014 
r. dzieci będą mogły się kształcić 
w Szkole w Bierkowie – bezpłatny 
dowóz jest już zapewniony. Reak-
cje najmłodszych gości – dzieci 
i młodzieży sprawiły radość gospo-
darzom szkoły, bowiem przedszkole 
i szkoła bardzo im się spodobały. 
Spotkanie przebiegło w serdec-
znej atmosferze. Upamiętniając to 
miłe wspólne popołudnie, każde 
dziecko otrzymało z rąk przedsta-
wicieli Samorządu Szkolnego kolo-
rowy balonik, a dorośli uczestnicy 
– materiały promocyjne.

Spotkanie promocyjne związa-
ne z powiększeniem obwodu 
szkoły zorganizowała Grażyna 
Rożnowska, Dyrektor Szkoły Pod-
stawowej w Bierkowie wraz z całym 
gronem pedagogicznym i pracowni-
kami szkoły.

W następnym roku szkolnym 
2014/2015 dzieci z zachodniej 
części gminy Słupsk zmienią szkołę 
w Sycewicach na SP Bierkowo. 
Taką możliwość będą mieli wszyscy 
aż do klasy 4. Dzieci, które w tym 
roku uczęszczają do klasy 5, naukę 
dokończą w Sycewicach. Dzięki 
zmianie obwodu szkolnego wszyst-

24.01.2014 r. odbyło się spot-
kanie promocyjne pn.: „WSPÓLNE 
POPOŁUDNIE W SZKOLE POD-
STAWOWEJ im. W. WITOSA 
W BIERKOWIE”. W spotkaniu  
uczestniczyli mieszkańcy miejsco-
wości: Redęcin, Gać i Gać Leśna 
wraz ze swoimi dziećmi. Goście 
mieli okazję bliżej poznać szkołę 
poprzez zwiedzanie sal lekcyjnych, 
pracowni komputerowej, sali gim-
nastycznej, pomieszczeń Punktu 
Przedszkolnego i oddziału „0” oraz 
biblioteki szkolnej. Ponadto wszyscy 
uczestnicy spotkania podziwiali 
wystawy tematyczne, poznali ofertę 
edukacyjną i obejrzeli prezentację 
multimedialną – „Moje Przed- 
szkole i Moja Szkoła”. W odświętnie 
udekorowanej świetlicy szkolnej 
przygotowano słodki poczęstunek. 
W tym wyjątkowym spotkaniu  
uczestniczyli: Wójt Gminy Słupsk 
Pani Barbara Dykier, Kierownik 
Gminnej Administracji Oświaty 
Pani Teresa Graczyk oraz Grono 
Pedagogiczne i Samorząd Szkolny. 
Pani Wójt przedstawiła gościom 
plany związane ze zmianą obwodu 
szkoły, perspektywę rozbudowy 
szkoły oraz plany związane z ut-
worzeniem Gimnazjum w Bierkowie. 

kie dzieci z terenu gminy Słupsk 
będą mogły uczęszczać do naszych 
szkół. W związku z tym  będą  

nauki pływania w Parku Wodnym 
Redzikowo w ramach lekcji wychow-
ania fizycznego już od 1 klasy.

korzystać z darmowego dowozu 
do szkoły, darmowego ciepłego 
posiłku w szkole oraz bezpłatnej 

Nowe miejsca pracy na terenie gminy Słupsk
STRefa InWeSTycJISTRefa InWeSTycJI

Z Sycewic do Bierkowa
STRefa eduKacJI

Szkoła Podstawowa w Bierkowie powiększy się o grono uczniów, którzy przeniosą się ze szkoły w Sycewicach

z chodnikiem, ponad 3 km sieci 
wodno- kanalizacyjnej, prawie 2 
km kanalizacji desz-czowej wraz 
z dwoma zbiornikami retencyjnymi 
a także oświetlenie uliczne. Jest 
to kolejna szansa na nowe miejs-
ca pracy, które mogłyby powstać 
w przyszłości. 

Więcej o terenie inwestycyjnym 
Płaszewko przeczytasz na ostat-
niej stronie tego wydania gazety 
gminnej.

się rozpoczeła.
Informowaliśmy już także 

o zbliżających się pracach uzbroje-
niowych na terenie inwestycyjnym 
w Głobinie (obręb Płaszewko) 
w bezpośrednim sąsiedztwie ob-
wodnicy. 

27 marca odbył się przetarg, 
który wyłoni wykonawcę prac. 
Będzie to I etap przygotowania 
terenu inwestycyjnego obejmujący 
36 ha. Powstanie 1,8 km drogi wraz 

jne zezwolenia na prowadzenie 
działalności w Redzikowie na tere-
nie Słupskiej Specjalnej Strefy Eko-
nomicznej. Dzięki temu rozbuduje 
się AJ Fabryka Mebli i powstaną 
nowe zakłady: Columbus Salm-
on Polska (usługi transportowe 
i magazynowanie), ECO PolPlast 
(przetwórstwo tworzysz sztucz-
nych), Euro Ledlighting (produk-
cja sprzętu oświetleniowego). 
Większość prac w tym miejscu już 

której budowa już się rozpoczęła 
jest pieczarkarnia w Bierkowie. 
Inwestorem jest firma Euro – In-
dustry. Zakład ma się zajmować 
uprawą i wstępnym przetwórstwem 
pieczarek. Docelowo zatrudnienie 
znajdzie tam 500 osób. Natomiast  
w Głobinie powstają zakłady ta-
kich firm jak M&S czy Fasa-
da. Dzięki temu powstanie 
ok. 120 miejsc pracy. 

W zeszłym roku wydano 4 kole-

Z początkiem roku pojawiły się 
bardzo dobre informacje dla osób 
pozostających bez pracy. Na tere-
nie gminy Słupsk rozbudowują się 
duże zakłady i powstają kolejne. 
Dzięki temu zatrudnienie będzie 
mogło znaleźć wielu bezrobotnych. 

W poprzednim numerze 
gazety gminnej informowaliśmy 
o nowo powstałej Spółdzielni 
Socjalnej “Bociek”, która już 
zatrudniła 6 osób. Kolejną firmą, 
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strach chodzić.
Na szczęście poboczem będzie 

biegł bezpieczny ciąg pieszo – rowe-
rowy, dzięki któremu powinna spaść 
liczba wypadków na tej trasie. Więcej 
o tej inwestycji przeczytasz na str. 2.

Niewielki odsetek stanowią „rdze-
nni” mieszkańcy Bydlina, którzy 
przenieśli się do nowej części. Jak 
zauważa sołtys, mieszkańcy osiedla 
Złoty Potok w ogóle nie uczestniczą 
w zabawach organizowanych 
w świetlicy wiejskiej. Jednocześnie 
nie dziwi im się, gdyż wiele z tych 
osób pracuje również w weekendy. 
Nie mają wiele czasu wolnego. Ich 
dzieci mają dostęp do inter-
netu, nie widzą więc 
sensu korzystania 
z oferty 

świetlicy. Szkoda, bo świetlica dla 
malucha to nie tylko internet ale 
mnóstwo innych pomysłów na 
spędzanie czasu wolnego.

Czy będzie bezpieczniej?
W tym roku rozpoczyna się 

opracowanie dokumentacji tech-
nicznej na przeprowadzenie grun-
townego remontu drogi krajowej 
21. Optymistyczne wersje mówią 
o rozpoczęciu inwestycji w 2015 roku, 
ale bardziej prawdopodobny jest rok 
2016. Ten remont powinien ułatwić 
latem życie mieszkańcom, którzy 
na włączenie się do ruchu czasami 
muszą naprawdę sporo czekać. Póki 
co, nie wiadomo jakie rozwiązania 
zostaną zastosowane, ale wszyscy 
mają nadzieję, że poprawi się 
bezpieczeństwo.

Sam już kilka razy prawie 
zostałem potrącony i to przechodząc 
na zielonym świetle przez pasy. - 
wspomina Jan Jakubowski – Na 
przejściu przydałaby się wysepka 
lub coś podobnego. Poboczem też 

mieszkańcy miejscowości nie 
potrafią się bawić. Wręcz przeci-
wnie. Różnica tylko polega na tym, 
że bawią się zwykle na świetlicy.

- Ludzie są zgrani, szcze-
gólnie jeśli chodzi o imprezy. 
Zawsze można na nich liczyć. 
- mówi Jan Jakubowski, sołtys 
Bydlina – W ciągu roku organizu-
jemy spotkania z okazji wszystkich 
ważniejszych świąt. W tym zawiera 
się kilka dużych imprez.

W zeszłym roku zakończyła się 
budowa wiaty przy świetlicy. Dzięki 
temu imprezy mogą odbywać się na 
zewnątrz nawet jeśli pogoda nie dopi- 
sze. Podłoże zostało wyłożone pol-
brukiem, a pod wiatą ustawione są 
również stoły. Ta inwestycja została 
zrealizowana dzięki funduszowi 
sołeckiemu. W tym roku zakupione 
zostanie jeszcze oświetlenie, które 
da efekt podczas zabaw tanecz-
nych. Całości strzegą kamery. 
Decyzja o ich montażu zapadła 
w trosce o wiatę. Mieszkańcy chcą 
żeby służyła im przez lata.

2 strony Bydlina
Odkąd powstało osiedle Złoty 

Potok, a na nim mnóstwo domów, 
Bydlino podzieliło się na 2 części. 
Nie jest to podział, który powoduje 
waśnie między poszczególnymi 
mieszkańcami, ale jednak wyzna-
cza granicę. Granica ta, bierze 
się gł. z uwarunkowań przyrodni-
czych. Jedyną drogą łączącą starą 
i nową część Bydlina jest droga 
krajowa nr 21, którą iść pieszo 
jest dość daleko i nie zawsze bez-
piecznie. Mieszkańcy nowego 
osiedla, to w większości ludność 
miejska, szukająca ciszy i spokoju. 

wszystkimi sprawami związanymi 
z zarządem wsią zajmowała się 
sąsiednia wieś Machowino. 

W 1938 r. majątek obejmował 
218 ha pól uprawnych, 44 ha łąk, 96 
ha lasów i 2 ha powierzchni mokrej, 
a także 90 sztuk bydła i 22 konie. 
Poza dworem istniało tu łącznie 
18 gospodarstw rolnych, w tym 10 
gospodarstw od 0,5 do 5 ha, 3 gos-
podarstwa od 5 do 10 ha i 5 gospo-
darstw od 10 do 20 ha.

W roku 1928 istniała tu gos-
poda Paula Duske, masarnia Fritza 
Boehlke, młyn Wernera Buhrke, 
a także zakład kowalski Huberta 
Sengstocka. Bydlino było jedną 
z niewielu wsi, gdzie wszyscy 
mieszkańcy byli ewangelikami. Pod-
legali oni parafii w Wytownie, która 
z kolei wchodziła w skład okręgu 
kościelnego z siedzibą w Słupsku. 
W 1932 roku w tutejszej szkole 
uczyło się 25 uczniów, edukacją 
zajmował się jeden nauczyciel. Od 
1 maja 1936 r. zajęcia odbywały się 
w nowym, jednoklasowym budynku 
szkolnym. Nauczycielem w Bydlinie 
był wówczas Bernhard Voelzke.

Przed reformą administracyjną 
wsi z dnia 25 września 1954 r. 
funkcjonowała gmina Bydlino. 
Utworzoną tego roku gromadę 
włączono do gromady Strzelinko. 
Z Bydlina pochodził słynny filozof 
i historyk, także badacz języka 
greckiego, David Ruhnke (Ruhnke-
nius), który urodził się tu 2 stycznia 
1723 r.

Wiata na lata
Rzadko widuje się reprezentację 

Bydlina podczas gminnych za-
wodów. Nie znaczy jednak, że 

Trochę historii
Wcześniejsze nazwy miejsco-

wości: Beddelin (1502), Bed-
dlin (1658), Bedlin (1622). Forma 
gwarowa Bedleno. Jest to nazwa 
topograficzna od nazwy grzyba 
bedłka, obecna nazwa została 
utworzona przez skojarzenie ze 
słowem bydło. W 1923 r. wybu-
dowano dwór w Bydlinie. Wcześniej 

Budowa wiaty zakończyła się w zeszłym roku. Obiekt zlokalizowany jest obok świetlicy wiejskiej 
i boiska sportowego.

pReZenTacJa SOłecTW

Dzięki temu, że przez By-
dlino przepływa rzeka Słupia, 
wiele osób korzysta ze spływów 
kajakowych. Jest tutaj prywatna 
przystań, gdzie można rozpocząć 
spływ lub zrobić sobie przerwę, 
a nawet przenocować

Bydlino zamieszkuje 307 
osób. Najstarszym mieszkańcem 
jest pani urodzona w 1925 roku. 
Miejscowość położona jest przy 
blisko 2kilometrowym fragmen-
cie drogi krajowej 21. Na osiedlu 
Złoty Potok wciąż można zakupić 
atrakcyjne działki budowlane już 
od 40 zł/m2.

W miejscowości funk-
cjonuje pensjonat Pod 
Brzozą oferujący m.in. po-
koje gościnne, sale bankie- 
towe, obiekt można wynająć 
na imprezy okolicznościowe. 
Podobną ofertę ma Gościniec 
Słupski, którego szefem jest To-
masz Kunysz, znany kucharz, 
uczestnik olimpiad kulinarnych. 
W Bydlinie znajduje się również 
duży zakład jednego z liderów 
branży rybnej – Przetwórstwo 
Ryb Produkcyjne MORS.

Nad Brzegiem Słupi

BydliNo w liCzBaCh

BizNeS

Pani Ewa:
Nie jestem stałą mieszkanką 

Bydlina. Spędzam tu jed-
nak prawie cały rok. Lubię tę 
miejscowość i jej mieszkańców. 
Spokojnie mogę polecić Bydlino 
osobom poszukującym miejsca 
do osiedlenia się. Tutaj niczego 
nie brakuje.

zdaNiem mieSzKańCów

Czesław Jasiewicz
Mieszkam w Bydlinie od 

urodzenia. Bardzo mi się tutaj 
podoba. Denerwuje mnie tyl-
ko, że niektórzy nie dbają 
o czystość, ale nie jest źle, sta-
ramy się pilnować porządku. 
Warto odwiedzić Bydlino, szcze-
gólnie w sezonie. Mamy tutaj np. 
spływy kajakowe.

Bydlino. Blisko do morza, blisko do miasta
domek nad morzem? a może domek pod miastem? dla niezdecydowanych Bydlino stanowi idealne 
rozwiązanie.



9

zowana.
Za jedno z większych swo-

ich sukcesów uważają wieniec 
w kształcie łódki, upleciony na 
dożynki w zeszłym roku.

- Koło Gospodyń Wiejs-
kich spędziło 3 tygodnie, ciężko 
pracując nad wieńcem. Na gminnych 
dożynkach zajęliśmy 2 miejsce, nato-
miast na dożynkach powiatowych 
już uznany był za najpiękniejszy 
ze wszystkich. - chwali się Beata 
Grzech.

Teraz wieniec będzie zdobił jed-
no z pomieszczeń Muzeum Kultury 
Ludowej Pomorza w Swołowie.

taj. Naprzeciw tego obiektu znajduje 
się boisko sportowe, na którym roz-
grywa mecze KS Włynkówko. Klub 
uczestniczy w rozgrywkach Klasy 
B grupy Słupsk I. Piłkarzom idzie 
nieźle, bo w tabeli zajmują trzecią 
lokatę mając tyle samo punktów co 
wyżej rozstawiona drużyna i tracąc 
jedynie punkt do lidera.

Różnie natomiast wiedzie się 
siatkarzom z Włynkówka. Żółfiki.pl, 
bo tak nazywa się drużyna, biorą 
udział w Amatorskiej Lidze Siat-
kówki. Przegrali swój ostatni mecz 
w półfinałach play-off i w kolejnym 
czeka ich odrabianie strat.

W miejscowości równie prężnie 
działa Koło Gospodyń Wiejskich. 
Panie, wraz z kołem z Jezierzyc, 
reprezentowały gminę Słupsk na IX 
Powiatowym Turnieju Kół Gospodyń 
Wiejskich w Jezierzycach. Niestety 
nie udało im się nic zdobyć, ale 
debiut na tej imprezie uważają za 
udany. Najmłodszą organizacją, 
która się tutaj zawiązała jest koło 
wędkarskie Troć. W jego szeregi 
wstąpiło 27 osób. Członkowie koła 
uporządkowali brzeg stawu we 
Włynkówku. Wycięli szuwary, ut-
wardzili podłoże i usypali piachem. 
Na brzegu stoi drewniana altana, 
dostępna dla wszystkich.

- Jesteśmy pierwszym i je-
dynym kołem wędkarskim na tere-
nie gminy Słupsk. W najbliższym 
czasie będziemy organizatorem 
zawodów wędkarskich. - mówi 
Józef Falkowski, Prezes Zarządu 
Koła Wędkarskiego Troć - Żeby 
zainteresować wędkarstwem dzieci, 
wymyśliliśmy akcję „Zamieniamy 
narkotyki na spławiki” i realizujemy 
ją we współpracy ze szkołą. Marzy 
nam się organizacja gminnych za-
wodów wędkarskich.

Grono mieszkańców Włynkówka 
należy do OSP Włynkowo. War-
to podkreślić, że aż 12 pań stąd 
zdecydowało się zostać strażakami 
ochotnikami.

Mieszkańców Włynkówka 
można spotkać podczas każdej 
imprezy gminnej, niezależnie jak 
daleko od miejscowości jest organi-

przebiega droga krajowa 21, która 
wiedzie ze Słupska do Ustki.

40 lat minęło
We Włynkówku funkcjonu-

je szkoła podstawowa, która 
świętowała w zeszłym roku 40le-
cie oddania nowego budynku do 
użytku. Okrągła rocznica zbiegła 
się z zakończeniem budowy bardzo 
ważnej inwestycji – przyszkolnej sali 
gimnastycznej i świetlicy wiejskiej. 
Wcześniej uczniowie musieli 
pokonać pół kilometra pieszo aby 
dotrzeć do sali gimnastycznej. Przy 
niej mieściła się również świetlica 
wiejska.

- Sala gimnastyczna jest 
przepiękna. - mówi Beata Grzech, 
sołtys Włynkówka i radna tego 
okręgu – Sala użytkowana jest od 
poniedziałku do piątku aż do 22:00. 
Świetlica wiejska jest również mocno 
oblegana. Na zajęcia przychodzi 
nawet 40 dzieci.

Z Włynkówka pochodzi Wójt 
Gminy Słupsk – Barbara Dykier. 
Pani wójt również uczęszczała do 
tutejszej szkoły, więc uroczyste ot-
warcie nowych obiektów pełne było 
wspomnień i wzruszeń. Teraz dzieci 
idąc na lekcje wf-u muszą pokonać je-
dynie korytarz. Nikt nie kryje radości 
z wybudowania sali gimnastycznej. 
Ci, którzy już zakończyli edukację, 
również mają powody do radości, 
bo nowa świetlica wiejska jest cen-
trum aktywności mieszkańców. 
Tutaj odbywają się najważniejsze 
imprezy w ciągu roku. Pod koniec 
2013r. świetlica stanowiła miejsce 
pierwszych prób Grupy Artystycznej 
ZaRadni, którzy przygotowywali się 
do zagrania w filmie. Jego premiera 
miała miejsce na tradycyjnym balu 
integracyjnym (więcej o tym wyda-
rzeniu na str. 5), niedawno odbył 
się tutaj I Gminny Przegląd Kół 
Gospodyń Wiejskich.

włynkówko – gminna stolica 
kultury i sportu

Stara świetlica wiejska i sala gim-
nastyczna są ciągle w użytkowaniu. 
Na czas remontu Gminnego 
Ośrodka Kultury w Głobinie, GOK 
przeniósł swoją siedzibę właśnie tu-

szy Niemieckiej. Funkcjonowały 
zatem niemieckie nazwy Alte 
Flinkow (Włynkowo) i Neu Flinkow 
(Włynkówko). Należy jednak mieć 
na uwadze fakt, że określenie 
Neu Flinkow było stosowane tylko 
i wyłącznie odnośnie części leżącej 
na zachód od trasy Słupsk-Ustka. 

Część wschodnią określono 
nazwą Neu Mühle od nowo 

wybudowanego młyna, 
która była odrębną 
miejscowością. Dzisiej-

sze nazwy zostały 
oparte o niemieckie i os-
tatecznie ustalone przez 

Polską Komisję Ustala-
nia Nazw Miejscowych 
z niepoprawnym “y” 

zamiast “e”. W ten oto 
sposób zamiast Włenkowa 

powstało Włynkowo, z którego 
następnie wyprowadzono 

Włynkówko. Nazwy 
Neu Mühle nie 

wzięto pod uwagę.
Nie takie 

małe jak myślisz
Przez użyte 

zdrobnienie w nazwie 
miejscowości, mogłoby się wydawać, 
że Włynkówko jest mniejsze niż 
sąsiednie Włynkowo. Potwierdza 
się to w powierzchni miejscowości 
– 500 ha zajmuje Włynkowo, 432 ha 
Włynkówko. Jeżeli chodzi o liczbę 
mieszkańców, Włynkówko dominuje 
zdecydowanie: 733 mieszkańców 
przy 292 osobach we Włynkowie. 
Wpływ na na rozwój miejscowości 
miało m.in. przeniesienie szkoły 
z Włynkowa, gdzie funkcjonowała 
przez pierwsze 2 lata (1945 - 1947). 
Kolejnym źródłem takiego stanu 
rzeczy może być zlokalizowanie 
Słupskiej Specjalnej Strefy Eko-
nomicznej na terenie Włynkówka. 
W różnych punktach miejscowości 
funkcjonują duże hale takich firm 
jak Fiskars, Kapena czy Łosoś. 
Poza tym, miejscowość graniczy ze 
Słupskiem, co spowodowało w os-
tatnich latach rozrost nowych osiedli 
i przeprowadzkę wielu osób z miasta 
do gminy. Ponadto przez Włynkówko 

historia
Nazwa „Włynkówko” jest zdrob-

nieniem i bezpośrednio wywodzi się 
od „Włynkowa”, nazwy miejscowości 
leżącej kilka kilo-

metrów dalej i to w niej należy 
szukać pierwotnej genezy tej nazwy. 
Najstarszy zapis o wsi Włynkowo 
spotykamy w dokumencie wysta-
wionym przez księcia pomorskiego 
Mściwoja II z 1281 roku. Inną 
odnajdujemy w dokumencie króla 
polskiego Władysława Łokietka  
z 1298 r.

Trudno jednoznacznie określić 
skąd pochodzi nazwa Włynkowo 
i cóż mogła ona pierwotnie oznaczać. 
 Istnieje jednak prawdopodobieństwo, 
iż jest to zdrobnienie od słowiańskie-
go wyrażenia FYLK, oznaczającego 
wilgoć albo wodę. Mogło być to 
również słowo WAWELN, bądź 
WELN, którego znaczenie było 
podobne do powyższego. Do 
1945 roku Włynkowo/Włynkówko 
znajdowało się w granicach Królest-
wa Pruskiego, a następnie Rze-

pReZenTacJa SOłecTW

W miejscowości znajduje się 
stary młyn wodny murowany, dziś 
napędzany elektrycznie. Powstał 
w II połowie XIX w. Dużo młodszy 
jest kościół pw. św. Wojciecha 
budowany w latach 1996 – 2000.

We Włynkówku zamel-
dowane są 733 osoby. Naj-
starszym mieszkańcem jest pani 
urodzona w 1922 r. Miejscowość 
rozciąga się na 432 ha.

warTo odwiedzić

włyNKówKo w liCzBaCh

Teresa Hetman-Czynienik:
Jestem emerytowaną na- 

uczycielką. Tu się wycho-
wałam, wyedukowałam, tutaj 
przepracowałam całe życie. Nie 
wyobrażam sobie piękniejszej 
miejscowości jak Włynkówko. 
Wszyscy zawsze dbali o to, żeby 
w naszej miejscowości żyło się 
lepiej. Mamy wspaniałą opiekę 
urzędników – tych społecznych 
jak i tych z urzędu gminy. 
Włynkówko to same plusy.

zdaNiem mieSzKańCów

Włynkówko. Wszystko czego oczekujesz
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finansowanie z Unii Europejskiej na 
zakup kilku maszyn. Tych jednak 
zawsze będzie za mało.

NgNŻ: Jakie plany i marzenia 
na najbliższą przyszłość ma firma 
z Jezierzyc?

Jł: W planach mamy gł. 
utrzymać bieżące tempo rozwoju.

PF: Marzy nam się duża ma-
larnia z prawdziwego zdarzenia. 
Zresztą jest to inwestycja, której 
będziemy musieli się podjąć 
w najbliższym czasie.

NgNŻ: Mam więc nadzieję, 
że uda się zrealizować te plany. 
Dziękuję za rozmowę.

Jł, pF: Dziękuję.

60417, 100/200, 2,5 bar.
Nowo pozyskany sprzęt poz-

woli na spokojniejsze przetrwanie 
mieszkańcom gminy Słupsk sytuacji 
kryzysowych związanych z nieprze-
widywalnym działaniem sił przyrody.  
Agregaty prądotwórcze wykorzysty-
wane będą do awaryjnego zasilania 
w energię elektryczną ujęć wody, prze- 
pompowni ścieków, a także osied-
lowych kotłowni. Zbiornik na wodę 
pitną pozwoli na miejscowe, awaryjne 
dostarczanie wody dla ludności gmi-
ny. Motopompa szlamowa używana 
będzie do wypompowywania wody, 
a korki pneumatyczne do uszczel-
niania studzienek kanalizacyjnych 
lub deszczowych podczas lokalnych 
podtopień. Przecinarka do betonu 
i stali oraz pilarka do drewna ułatwią 
pracę ekip naprawczych w trudnym 
terenie.

Cały ww. sprzęt stacjonował 
będzie w Zakładzie Gospodarki Ko-
munalnej w Jezierzycach z przezna-
czeniem do reagowania w razie 
wystąpienia sytuacji kryzysowych.

jeszcze coś, na co może narzekać 
METPOL?

Jł: Brak pieniędzy na inwesty-
cje. Nasze wyroby konkurują już 
z tymi produkowanymi na zacho-
dzie. Do dalszego utrzymania 
wysokiej jakości i nadążenia za 
zmianami na rynku potrzebujemy 
kupować co raz to nowocześniejsze 
maszyny, a to bardzo duże wy-
datki. Do tej pory zwiększaliśmy 
produkcję i sprzedaż nawet o 30% 
w stosunku do poprzedniego roku. 
Żeby utrzymać taką dynamikę pot-
rzebujemy kolejnych maszyn i fa-
chowców.

PF: Udało nam się uzyskać do-

Gmina Słupsk po ana-
lizie zdarzeń występujących podczas 
huraganu „Ksawery”, który nawiedził 
nasz region w grudniu ubiegłego 
roku zakupiła z rezerwy budżetowej 
następujący sprzęt:

1. Agregat prądotwórczy FOGO 
FI 80 RCG – 59,4 kW, zamontowany 
na przyczepie transportowej WIOLA,

2. Agregat prądotwórczy FOGO 
FM 30 RCG – 24 kW, zamontowany 
na przyczepie transportowej RYD-
WAN,

3. Agregat prądotwórczy FOGO 
FV 15540 ER – 11,9 kW,

4. Przyczepa transportowa PD-
MC1300H, RYDWAN typ – R-EU-H1,

5. Zbiornik KW – PEHD – 1 m3, 
do przewozu wody uzdatnionej,

6. Przecinarka spalinowa STIHL 
TS 700, D350,

7. Pilarka spalinowa STIHL MS 
261, 37/325 z prowadnicą 45 cm 
i łańcuchem tnącym,

8. Motopompa szlamowa KTH 
80X o wydajności 1340 l/min.,

9. Dwa korki pneumatyczne EKO 

nymi firmami z regionu rozpocząć 
praktyczną naukę zawodu.

NgNŻ: Czemu ten pomysł się nie 
udał?

Jł: W zasadzie nie wiemy 
czemu. Dzięki interwencji pani wójt, 
zrobił się szum medialny, który też nic 
nie przyniósł. Utworzenie szkoły nie 
było możliwe, gdyż naszym zdaniem 
potrzebne tu było wsparcie insty-
tucji kierujących racjonalną polityką 
edukacyjną młodzieży. Wsparcia 
takiego nie otrzymaliśmy i szkoła nie 
powstała.

PF: Co prawda zgłaszają się do 
nas fachowcy ale nie z tej branży. 
Mamy tutaj osoby po bardzo różnych 
szkołach, ale wciąż nie są to pra-
cownicy, którzy mieli wcześniej 
cokolwiek do czynienia z branżą 
metalową.

NgNŻ: Skąd może wynikać 
problem szkolnictwa zawodowego?

Jł: Jest na pewno kilka czyn-
ników. Po pierwsze, młodzi ludzie 
wybierają licea, idą później na studia 
i wielu zostaje bez pracy. Największe 
zapotrzebowanie w tym momencie, 
w każdej branży, jest na fachowców. 
Rynek jest przesycony osobami 
z wyższym wykształceniem. Drugą 
rzeczą są ambicje rodziców, którzy 
kierują całą ścieżką edukacji dzieci.

PF: Kolejny problem to otwarte 
granice i zagraniczne firmy, które 
fachowcom są w stanie zaoferować 
o wiele wyższe pieniądze niż polscy 
przedsiębiorcy.

NgNŻ: Co więc można 
polecić osobie wybierającej szkołę 
ponadgimnazjalną?

PF: Najlepiej wybrać szkołę 
zawodową o profilu mechanicz-
nym. Ukończenie takiej szkoły daje 
największe szanse na uzyskanie 
pracy. Już w trakcie nauki możemy 
zaoferować płatne praktyki w naszym 
zakładzie i gwarancję zatrudnie-
nia po ukończeniu szkoły. Zakładów 
o podobnym do naszego profilu 
produkcji jest w Słupsku i okolicach 
dużo, a zapotrzebowanie na fachow-
ców ogromne. 

NgNŻ: Brak młodych fachowców 
to na pewno duży problem. Czy jest 

podwykonawcą firmy Hydro-Naval, 
która była głównym wykonawcą 
całości inwestycji.

JŁ: Mamy satysfakcję, że tak 
duża, ważna i długo wyczekiwana 
inwestycja w regionie powstała przy 
udziale naszej firmy. 

NgNŻ: Czy za granicę trafiają 
równie poważne konstrukcje?

Jł: Oczywiście. Nasze produkty 
trafiają do potężnych firm, które są 
bardzo znaczące na zachodzie. 
Często posiadają sieć rozsianą po 
całej Europie.

NgNŻ: Możemy więc śmiało 
stwierdzić, że METPOL jest dużą 
firmą.

PF: Tak, biorąc pod uwagę 
wielkość produkcji jak i ilość pra-
cowników. Zatrudniamy ok. 130 osób. 
Kiedy zaczynaliśmy w Jezierzycach 
w 2006 roku, zatrudnialiśmy tylko 25 
pracowników. Dynamika rozwoju jest 
więc bardzo duża. Powiększamy też 
sukcesywnie nasz teren.

Jł: Same warsztaty produkcyjne 
zajmują blisko 6000 m2 powierzchni. 
Do tego trzeba jeszcze doliczyć biu-
rowce. Budynki, w których się znaj-
dujemy są poniemieckie. Znajdowały 
się tutaj warsztaty naprawcze i maga-
zyn helu do produkcji zeppelinów. To 
w zasadzie jedyne co zostało po 
tzw. „boskich cygarach”. Pozostałe 
hangary spłonęły. Współpracując 
z kontrahentami niemieckimi, przeka-
zujemy im tę wiedzę.

NgNŻ: Z jakimi krajami 
współpracuje jeszcze METPOL?

PF: Współpracujemy m. in. 
z Niemcami, Duńczykami, Sz-
wedami, Norwegami, Austriakami, 
wcześniej też ze Szwajcarami.

NgNŻ: Panowie, spotkaliśmy się 
już w zeszłym roku przy okazji tema-
tu edukacji zawodowej. Wtedy było 
sporo zamieszania wokół Waszego 
zakładu.

Jł: : Rzeczywiście. Gościliśmy 
tutaj media z całego regionu. Wszyst-
ko to spowodowane było naszym 
pomysłem utworzenia zawodowej 
szkoły przyzakładowej. Chcieliśmy 
przeznaczyć jeden z budynków 
na sale lekcyjne i wspólnie z in-

Nasza gmina Nasze Życie: Od 
kiedy METPOL istnieje na rynku?

Józef łukasiak: Sam zakład ist-
nieje od 1992r. a jako METPOL Jezie- 
rzyce od 2006r.

Piotr Freund: Spółka założona 
została w Słupsku. Początkowym 
profilem działalności było wytwarza-
nie metalowych części zamiennych 
do maszyn i urządzeń rolniczych. Po 
wejściu Polski do Unii Europejskiej, 
na skutek dynamicznego wzrostu 
produkcji, przekształciliśmy firmę 
w spółkę jawną. Przenieśliśmy też 
zakład do Jezierzyc.

NgNŻ: Czym zajmuje się MET-
POL?

Jł: Produkcją konstrukcji 
stalowych. Od najmniejszych ele-
mentów o wadze, powiedzmy 0,2 kg 
do potężnych 20-30 tonowych.

PF: Produkujemy gł elementy 
do maszyn budowlanych takich jak 
gipsomaty, kruszarki, mieszarki. Ro-
bimy też np. podkowy dla koni, które 
trafiają do Szwecji.

Jł: Szwedzi pokrywają je gumą, 
my produkujemy elementy stalowe. 
To są takie adidasy dla koni.

PF: Robimy też dużo części 
do sztaplerów, czyli popularnych 
widłaków.

NgNŻ: Czy te produkty trafiają 
na polski czy zagraniczny rynek?

Jł: 100 % produkcji trafia za 
granicę. W Polsce świadczymy je-
dynie usługi.

NgNŻ: Również na rynku lokal-
nym?

PF: Oczywiście. Współpracujemy 
min. z takimi firmami jak: Emmarol 
czy  Hydro-Naval. Warto podkreślić, 
że nasi pracownicy wykonali wszyst-
kie metalowe elementy nowej kładki, 
która łączy wschodnią i zachodnią 
część portu w Ustce. Byliśmy 

Polska produkcja, europejska jakość
Rozmowa z właścicielami firmy METPOL z Jezierzyc

STRefa InWeSTycJI

STRefa InWeSTycJI

STRefa InWeSTycJI

STRefa InWeSTycJI

Huragan będzie mniej straszny

Nowy sprzęt cieszy ale jednocześnie mamy nadzieję, że nie będzie musiał być często używany
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Pracowitość i talent naszych 
wychowanków oraz zaangażowanie 
nauczycieli pozwoliły osiągnąć 
sukces edukacyjny. Nasi ucznio-
wie należą do grona najlepszych 
w województwie z matematyki, fi-
zyki, biologii i języka angielskiego. 
Gratulujemy Konradowi, Ani i Mag-
dzie. Tylko nielicznym udaje się 
dojść do finału.  Trzymamy kciuki 
i życzymy tytułu laureata.

niów i nauczycieli do krajów part-
nerskich z Rumunii, Łotwy, Tur-
cji, Włoch, Węgier i Bułgarii oraz 
przyjęcie wszystkich partnerów 
w Siemianicach w czerwcu 2015 
roku. Wielki finał i podsumowanie 
projektu nastąpi już za dwa lata!

torskim można było zakupić książki 
pisarki, w tym najnowszą powieść 
„Anioł w kapeluszu”. Z zakupionymi 
książkami oraz z tymi przyniesionymi 
z domów wielbiciele twórczości pani 
Moniki Szwai ustawili się w kolejce do 
niej po autograf. 

Spotkanie upłynęło w miłej 
i sympatycznej atmosferze. Trwało 
dwie godziny, ale pozostawiło 
wśród słuchaczy lekki niedosyt 
i żal, że tak szybko się skończyło. 
Największe fanki twórczości Moniki 
Szwai zapowiedziały, że pojadą 
na następne spotkania autorskie  
odbywające się w regionie.

O sobie autorka mówi: „ Przez 
większość życia zawodowego byłam 
reporterką i publicystką. Pewnie 
dlatego moje książki dość mocno 
trzymają się ziemi. Spotkałam w życiu 
tylu ludzi, widziałam tyle sytuacji, 
że właściwie nic nie muszę prawie 
wymyślać. Mój powieściowy świat 
naprawdę istnieje, a jego bohate- 
rów codziennie mijamy na ulicy”.

wymianę doświadczeń z nauczy-
cielami z innych krajów europe-
jskich, innowacje pedagogiczne, 
aktywizację uczniów i nauczycieli, 
wzbogacenie i uatrakcyjnienie ofer-
ty edukacyjnej szkoły. W ramach 
projektu planuje się wyjazdy ucz-

tórych swoich powieści. Dzięki temu 
słuchacze dowiedzieli się, że autorka 
pomysły do swoich książek czerpie 
z życia codziennego, a bohaterowie 
literaccy często mają swoje pierwo-
wzory wśród Jej znajomych. Ucze-
stnicy z wielkim zainteresowaniem 
wysłuchali również ciekawych 
opowieści z życia autorki. Sami też 
byli przygotowani na to spotkanie. 
Uczestniczki wieczoru literackiego 
znają szczegółowo całą twórczość 
autorki, pytali o poszczególnych bo-
haterów.

Tematyka książek Moniki Sz-
waji to współczesne tematy obycza-
jowe bardzo bliskie nam wszystkim, 
żyjącym w obecnej rzeczywistości. 
Lektura w równiej mie- 
rze zainteresować może kobiety  jak 
i mężczyzn.

Autorka opowiadała też o swoich 
zainteresowaiach spośród, których 
najbardziej ceni sobie rejsy morskie 
odbywajace się na „Darze Pomorza”.

Po zakończonym wieczorze au-

Zespół Szkół w Siemianicach 
przystąpił do międzynarodowego 
projektu edukacyjnego Comenius 
– Partnerskie Projekty Szkół, który 
jest częścią Programu “Uczenie 
się przez całe życie”. Program 
promuje wymianę doświadczeń. 
Kładzie szczególny nacisk na 
współpracę w dziedzinie edu-
kacji międzykulturowej, propa-
gowanie idei Europy Narodów 
zgodnie z dewizą UE „Jedność 
w różnorodności”. Projekt zakłada: 
promowanie nauki języków ob-
cych, zastosowanie nowoczesnych 
technologii informacyjno-komu-
nikacyjnych w edukacji szkolnej, 

20 marca 2014 r. Gminna Bib-
lioteka Publiczna z/s w Jezierzycach 
zorganizowała w świetlicy wiejskiej 
w Jezierzycach spotkanie autorskie 
ze znaną pisarką Moniką Szwają. 

Monika Szwaja jest pisarką, 
która ukończyła polonistykę na Uni-
wersytecie w Poznaniu. Po studiach 
pracowała przez wiele lat w telewizji 
w Szczecinie. W 2002 r. zrezygnowała 
z pracy w mediach i zaczęła pisać 
powieści. Jej pierwszą książką 
była wydana w 2003 r. powieść 
„Jestem nudziarą”. Jest autorką 15 
książek m.in. takich jak: „Romans na 
receptę”, „Dom na klifie”, ,,Stateczna 
i postrzelona”, „Zupa z ryby Fugu”.

 Jak sama twierdzi autorka  
pisać zaczęła raczej z potrzeby eko-
nomicznej, pisanie nie sprawiało jej 
problemu , gdyż zawód dziennikarki 
dawał jej wiele kontaktów z ludźmi 
i stąd brali się jej bohaterowie.

 Pisarka podczas spot-
kania niezwykle interesująco i z hu-
morem opowiadała o genezie niek-

STRefa eduKacJI STRefa eduKacJI

STRefa ImpReZ

Gimnazjaliści z Sie-
mianic znowu w fi-
nale wojewódzkich 
konkursów przed-
miotowych

Konrad Gawęda – finalista z matematyki i fizyki

Anna Molenaar – finalistka z języka angielskiego

Magdalena Tabała – finalistka z biologii

Gości z Siemianic na sali konferencyjnej urzędu przyjął Sekretarz Gminy Słupsk

Uczniowie z Siemianic podczas prezentacji jednego z kilku układów tanecznych

ria Augustyn, Aleksandra Barto-
siak  prezentujące zachwycające 
możliwości wokalne. Dziewczynom 
towarzyszyli uczniowie ze Szkol-
nego Klubu Tanecznego tańcząc 
sambę, rumbę, cha-chę i jiva. 
Najważniejsze jednak, że udało się 
zebrać fundusze, które posłużą roz-
wojowi uczniów z Siemianic.

Serdecznie dziękujemy komite-
towi organizacyjnemu i sponsorom. 
Do podziękowań przyłącza się Wójt 
Gminy Słupsk Pani Barbara Dykier 
– uczestniczka balu, której bardzo 
podobała się ta inicjatywa lokalnego 
środowiska. 

Maryla Rodowicz w znanej pio-
sence Agnieszki Osieckiej śpiewała 
„Niech żyje bal!”. My dodajemy – 
niech żyją ludzie wielkiego serca, 
którzy zechcieli wesprzeć finansowo 
działalność szkoły w Siemianicach 
i zaszczycili swoją obecnością V 
bal charytatywny na rzecz Stowa-
rzyszenia Przyjaciół Zespołu Szkół 
w Siemianicach „Edukacja na 
miarę czasu”. Impreza odbyła się 
22.02.2014r. w Domu Weselnym 
„Felix” i trwała do białego rana. Bal 
obfitował w mnóstwo atrakcji i nie-
spodzianek. Na scenie wystąpiły 
uczennice: Julia Kałuża, Wikto-

W Siemianicach 
potrafią się bawić

STRefa eduKacJI

Wiosenne spotkania 
literackie

Comenius w Siemianicach
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Młody, skromny i utalentowany – 
tak najkrócej można opisać Mateusza 
Winiarczyka, z którym udało nam się 
porozmawiać tuż przed jego wyjaz-
dem na Mistrzostwa Europy, które 
odbyły się w dniach 8-9 marca 2014r. 
w Zagrzebiu, stolicy Chorwacji.

Podczas tegorocznych igrzysk 
olimpijskich, zaraz po zdobyciu 
złotego medalu przez Kamila Stocha, 
we wszystkich stacjach telewizyjnych 
powtarzany był fragment nagrania 
sprzed kilkunastu lat. W nim młody 
skoczek, u progu kariery, skromnie 
i nieśmiało mówił o swoim marze-
niu jakim był występ na olimpiadzie. 
Dysponujemy podobnym nagraniem, 
które za kilka lat może się okazać 
bezcenne. Nie chodzi jednak o skoc-
zka narciarskiego, a o judokę – mis-
trza i sportowca roku, Mateusza Win-
iarczyka.

Nasza gmina Nasze Życie: Ma-
teusz, od kiedy trenujesz judo?

mateusz winiarczyk: Od 
najmłodszych lat. Miałem chyba wt-
edy 6 lat. Mama zapytała mnie „Ma-
teusz, chcesz chodzić na judo?”, ale 
wtedy bardziej pociągała mnie piłka 
nożna. Po chwili jednak podszedłem 
do mamy i powiedziałem „Mamo, 
będę trenował judo” i tak już zostało. 
Moje pierwsze treningi były w formie 
zabawy. Dopiero później zmieniły 
się w coś poważniejszego. Dzi-
siaj wiem, że to było bardzo do-
bre podejście trenera, bo gdybym 
dostał ostry wycisk w wieku 6 lat, 
więcej na trening pewnie bym nie 
poszedł. Później zaczęło się judo na 
poważnie, a teraz to już jest poziom 

wcześniej i zostać do końca wszyst-
kich treningów. Nikomu z nas nigdy 
nie chciało się aż tak jak jemu.

NgNŻ: Czym była dla Ciebie 
tegorocznego nagroda Sportowca 
Roku Głosu Pomorza?

mw: Była bardzo miłym zaskoc-
zeniem. Po raz pierwszy zostałem 
nominowany i od razu zwyciężyłem. 
Cieszę się, że tyle ludzi na mnie 
głosowało. Nie ukrywam, że sam 
wysłałem na siebie kilka smsów, ale 
nie zużyłem na to 50 zł doładowania 
konta (śmiech). Jest to dla mnie 
spora satysfakcja i kolejny wycinek 
z gazety, a mam ich cały segregator.

NgNŻ: Mateusz, życzę pow-
odzenia na Mistrzostwach Europy 
w Zagrzebiu. Koniecznie poinfor-
muj nas o wynikach. Dziękuję za 
rozmowę.

mw: Na pewno prześlę wyniki 
z zawodów. Do widzenia.

Przegrałem, lecz następnym razem 
pokażę mu, że to ja jestem lepszy.

Dla Mateusza był to pierwszy 
start na turnieju europejskiej rangi. 
9 miejsce jest niezłym wynikiem wg 
trenera, Tomasza Kołodziejskiego. 
Sam zawodnik jednak ma mieszane 
uczucia, bo uważa, że mógł zawody 
zakończyć na wyższej pozycji.

- Chciałbym wyróżnić mojego 
trenera Tomasza Kołodziejskiego 
za przygotowania do turnieju. To 
właśnie dzięki niemu wybrałem 
się na zawody do Zagrzebia jako 
jeden z reprezentantów Polski. 
Problem był w tym, że nie miałem 
odpowiedniego sprzętu by móc 
w nich uczestniczyć ale trener zrobił 
wszystko co tylko mógł, bym jed-
nak pojechał na tak ważną imprezę 
sportową. Dziękuję wszystkim 
tym, którzy trzymali za mnie kciuki 
i życzyli mi jak najlepiej. Chciałbym 
obiecać, ale nie mogę, bo sport jest 
nieprzewidywalny, więc postaram 
się kolejnym razem zająć wyższą 
lokatę. - dodaje 9 judoka europy.

Niektórzy pytają gdzie można mnie 
zobaczyć na macie, ale zwykle 
walczę daleko od domu. Kiedy 
uczestniczę w turnieju, np. w Słupsku 
czy Jezierzycach, wiele osób 
przyjeżdża żeby mi kibicować. Niek-
tórzy pytają czy mam nagrania, bo są 
ciekawi jak wyglądam w trakcie walki.

NgNŻ: Podejrzewam, że Twoi 
rodzice są podobnymi kibicami?

mw: Tak. Od mamy się zaczęło 
i do dzisiaj mama popędza mnie na 
treningi, chociaż sam jestem zdyscy-
plinowany i nigdy się nie spóźniam.

NgNŻ: A co z Twoim 
rodzeństwem? Zaraziłeś ich swoją 
sportową pasją.

mw: Tak, mój młodszy o rok brat 
odnosi podobne sukcesy do moich. 
Wydaje mi się jednak, że wszyst-
kich nas może w przyszłości przebić 
nasz najmłodszy brat, który dopiero 
zaczyna przygodę z judo. Potrafi 
jednak być na treningu pół godziny 

Mateusz na turnieju w Zag-
rzebiu zajął 9 miejsce. Zawody 
zaczęły się dla niego pomyślnie, 
bo od wolnego losu, dzięki czemu 
od razu przeszedł do II rundy. 
Walczył kolejno ze Słoweńcem, 
Włochem i Rumunem. Z tym os-
tatnim Mateusz stoczył najbardziej 
zaciętą walkę. Na 15 sekund przed 
końcem, widząc że przegrywa 
walkę, postawił wszystko na jedną 
kartę i udało mu się w 3 sekundy 
powalić przeciwnika. Ostatnie 
12 sekund Mateusz już tylko się 
bronił. Walka wygrana w dramaty-
cznych okolicznościach wzmocniła 
pewność siebie naszego reprezen-
tanta i przez to prawdopodobnie 
przegrał kolejny pojedynek.

- Jest to jedyna walka, której 
strasznie żałuję, gdyż mogłem ją 
spokojnie wygrać. - wspomina Ma-
teusz Winiarczyk - Po przegranej 
wszedłem w tak zwane repasaże 
i miałem jeszcze szanse walczyć 
max o 3 miejsce ale niestety mój 
włoski przeciwnik był lepszy. 

myśleć.
NgNŻ: Mateusz, patrząc na 

Twoje wyniki, stajesz się coraz lep-
szy. Masz już sportowe plany na 
najbliższą przyszłość?

mw: Zostałem powołany do 
kadry Polski. Min. dzięki temu za kilka 
dni będę po raz pierwszy uczestniczył 
w Mistrzostwach Europy, które w tym 
roku odbywają się w Zagrzebiu. 
Kolejny cel to dobry występ na mis-
trzostwach świata. W przyszłości 
chciałbym reprezentować nasz kraj 
na olimpiadzie.

NgNŻ: Walczysz o wyjazd do 
Brazylii w 2016r.?

mw: To chyba jeszcze za 
wcześnie.

NGNŻ: A co z planami pozaspor-
towymi, masz takie?

mw: Tak. Myślę o tym, co 
będę robił jeżeli nie uda mi się 
jednak zrobić kariery sportowej. 
Teraz jestem w I klasie szkoły 
średniej. Asekuracyjnie wybrałem 
technikum ekonomiczne. Zawsze 
lubiłem matematykę i geografię, 
postanowiłem wybrać kierunek, który 
będzie związany z którymś z tych 
przedmiotów. Szkoła ekonomiczna 
to moje zabezpieczenie. Nie jest to 
jednak jedyny mój pomysł na siebie. 
Każdego dnia myślę o czymś innym. 
Zastanawiałem się nawet czy zostać 
policjantem lub strażakiem. Jeżeli 
uda mi się w judo, karierę chciałbym 
zakończyć w MMA. Kręcą mnie walki 
w klatkach. Czasami mi brakuje żeby 
jednak komuś solidnie przyłożyć. 
(śmiech)

NgNŻ: Jak na Twoją pasję i na 
Twoje sukcesy reagują rówieśnicy?

mw: Koledzy z klasy podziwiają 
mój upór i poświęcenie, czasem nie 
dowierzają, że nie imprezuję i sta-
ram się zdrowo odżywiać. Często 
namawiają mnie żebym poszedł 
z nimi na imprezę i zrezygnował 
z treningu, ale wolę być o ten trening 
lepszy od przeciwnika. Większość 
z moich znajomych śledzi wyniki 
turniejów, w których biorę udział. 

zaawansowany.
NgNŻ: Dzisiaj masz już 17 lat 

i sporo sukcesów na koncie. Które 
Twoim zdaniem są najważniejsze?

mw: Na pewno nie te z początku 
kariery. Dopiero od jakiegoś cza-
su startuję w zawodach, które 
mają jakiś prestiż. Chyba moim 
największym osiągnięciem była 
wygrana w Mistrzostwach Pol-
ski w zeszłym roku. Sporo osób na 
pewno słyszało o tych zawodach. 
Mam również na koncie zwycięstwa 
w pucharach polski. Zdaniem tren-
era, najlepiej zaprezentowałem się 
w Międzynarodowym Pucharze 
Polski Warsaw Judo Open w 2013r. 
Tam pokonałem wicemistrza Europy 
w kilka sekund.

NgNŻ: Teraz wybierasz się na 
Mistrzostwa Europy w Zagrzebiu, 
będziesz mistrzem, skoro pokonałeś 
wicemistrza?

mw: (śmiech) Wydawałoby się 
to logiczne, ale sport rządzi się swo-
imi prawami. Wydaje mi się, że mam 
szanse zająć dobre miejsce.

NgNŻ: Jakie cechy są na-
jbardziej pożądane w judo? Siła, 
technika, czy może spryt, a może coś 
jeszcze innego?

mw: Nie siła lecz technika zrobi 
z ciebie zawodnika. To powtarza 
każdy trener. Uważam jednak, że 
trochę siły też się przydaje. Kiedy 
podchodzę do przeciwnika i łapię 
go, już po chwili czuję czy walka 
zajmie mi kilka sekund czy będę się 
męczył. Podobno jak na swój wiek 
jestem silny, ale ja tak nie uważam. 
Podczas walki przydaje się też trochę 
sprytu i refleks. W judo trzeba szybko 

STRefa SpORTu

Chciałbym walczyć w klatkach 
– rozmowa z Mateuszem Winiarczykiem

fot. Łukasz Capar
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1. Celem konkursu jest kulty-
wowanie tradycji świątecznych 
związanych z Wielkanocą, rozwija-
nie zainteresowań plastycznych 
oraz informatycznych u dzieci.
2. Format pracy – A 4.
3. Technika pracy – grafika komput-
erowa.
4. Organizatorami konkursu są:
● Przedszkole Miejskie nr 6 
w Słupsku
● Zespół Szkół im. Czesława 
Miłosza w Siemianicach

5. Uczestnikami konkursu mogą być 
dzieci w wieku:
● 5 - 7 lat (rok urodzenia 2007 – 
2009) I – kategoria
● 8 - 10 lat (rok urodzenia 2004 - 
2006) II - kategoria
6. Każde dziecko może wykonać 1 
pracę.
7. Z każdej placówki można przesłać 
maksymalnie 10 prac. Prace 
zbiorowe nie będą oceniane.
8. Prace należy wykonać w edy-
torze Paint, niedozwolone jest 

wykorzystanie (kopiowanie)
gotowych elementów lub ich części 
(gify, cliparty, fotomontaże, itp.)
9. Praca na odwrocie powinna 
zawierać imię i nazwisko dziec-
ka, rok urodzenia, nazwę i adres 
placówki, e - mail placówki, imię 
i nazwisko nauczyciela – opiekuna 
artystycznego.
10. Wydrukowane prace – format 
kartki A 4 – oraz wersję elektroniczną 
(CD) należy dostarczyć do Przedsz-
kola Miejskiego nr 6 w Słupsku lub 
do Zespołu Szkół w Siemianicach
do dnia 26 marca 2014 r.
11. Rozstrzygnięcie konkursu – 
ogłoszenie wyników – do dnia 11 
kwietnia 2014r. na stronie www.zssi-

emianice.pl
12. Nagrody i dyplomy dla 
zwycięzców konkursu zostaną 
dostarczone przez organizatorów do 
placówek do dnia 18 kwietnia 2014r.
13. Wszystkie prace przechodzą na 
własność organizatorów.
14. Nadesłanie prac na konkurs 
jest jednoznaczne ze zgodą na 
publikację danych osobowych  
uczestników oraz prezentację pracy 
w mediach.
15. Postanowienia jury są ostatec-
zne.
16. Wzięcie udziału w konkursie jest 
jednoznaczne z pełną akceptacją 
niniejszego regulaminu.

zapraszamy!

adresy do korespondencji:
● Przedszkole Miejskie nr 6
ul. Wandy 3; 76 200 Słupsk
● Zespół Szkół im. Czesława 
Miłosza w Siemianicach k/ Słupska
ul. Słupska 42; 76 200 Słupsk

Mecze obfitowały w wiele bramek 
i ciekawych akcji, tylko jeden poje-
dynek zakończył się bezbramkowym 
remisem. 

Dzięki 5 zdobytym  bramkom, 
królem strzelców turnieju seniorów 
został Mateusz Perlański ze Stali 
Jezierzyce, natomiast trenerzy 
drużyn uczestniczących w turnieju 
za najlepszego bramkarza uznali 
Tomasz Białczyka ze SwePol Link 
Bruskowo Wielkie.

Najlepsze drużyny turnieju oraz 
zwycięzcy klasyfikacji indywidual-
nych otrzymali nagrody w postaci 
pamiątkowych pucharów, statuetek, 
dyplomów oraz sprzętu sportowego.

Turniej rozgrywany był w spor-
towej atmosferze, pomimo dużego 
zaangażowania w grę obyło się bez 
poważniejszych urazów.

msc. drużyna punkty Bramki

I.
STAL Jezie-
rzyce

12 14:2

II.
SWEPOL 
LINK Brus-
kowo W.

7 9:2

III.
SZANSA 
Siemianice

5 5:7

IV.
KS 
Włynkówko

2 4:12

V. DĄB Kusowo 1 1:10

W turnieju seniorów dominowała 
drużyna seniorów Stali Jezierzyce. 
Zawodnicy z Jezierzyc zdecy-
dowanie wygrali wszystkie mecze, 
strzelając przeciwnikom aż 14 
bramek. Drugie miejsce, dzięki 
dwóm zwycięstwom i remisowi 
z Szansą Siemianice, zajęli zawod-
nicy SwePol Link Bruskowo Wielkie. 

Najlepszym bramkarzem 
turnieju juniorów wybrany został 
Kuba Iciachowski z Szansy Siemia-
nice, natomiast tytuł króla, a raczej 
królowej strzelców uzyskała zdobyw- 
czyni sześciu bramek,  Julia Choj-
nacka z Orlików Jezierzyce.

Po turnieju juniorów mecze 
rozgrywali seniorzy. Wyniki oraz 
kolejność drużyn w turnieju:

zespoły wynik

KS Włynkówko - SZAN-
SA Siemianice 2:2

SWEPOL LINK Bruskowo 
W - DĄB Kusowo 3:0

STAL Jezierzyce - KS 
Włynkówko 3:0

SWEPOL LINK Bruskowo 
W - SZANSA Siemianice 0:0

STAL Jezierzyce  - DĄB 
Kusowo 5:0

SWEPOL LINK Bruskowo 
W - KS Włynkówko 6:1

SZANSA Siemianice - 
DĄB Kusowo 1:0

SWEPOL LINK Bruskowo 
W - STAL Jezierzyce  0:1

KS Włynkówko - DĄB 
Kusowo 1:1

STAL Jezierzyce - 
SZANSA Siemianice 5:2

Zwycięzcę wyłoniła seria rzutów 
karnych, w których lepsi byli juniorzy 
z Bruskowa Wielkiego. W meczach 
półfinałowych padły następujące 
wyniki:

STAL Jezierzyce - KS 
Włynkówko          0:1

SZANSA Siemianice - Orliki 
Jezierzyce  0:3

Przegrani z półfinałów rozegrali 
mecz o trzecie miejsce, w którym 
Szansa Siemianice po wyrównanym 
i zaciętym pojedynku pokonała Stal 
Jezierzyce 1:0. W wielkim finale bez-
konkurencyjna okazała się drużyna 
Orlików Jezierzyce, która pokonała 
KS Włynkówko 2:0. Ostateczną 
kolejność w rozgrywkach juniorów, 
w których uczestniczyły również 
dziewczęta, przedstawia poniższa 
tabela:

miejsce drużyna
I. ORLIKI Jezierzyce
II. KS Włynkówko
III. SZANSA Siemianice
IV. STAL Jezierzyce
V. SWEPOL Link Brus-

kowo
VI. DĄB Kusowo

Organizatorem turnieju był 
Ośrodek Sportu i Rekreacji Gminy 
Słupsk Sp. z o.o. W turnieju udział 
wzięły drużyny: Dąb Kusowo, KS 
Włynkówko,  Stal Jezierzyce, Swe-
Pol Link Bruskowo Wielkie i Szansa 
Siemianice oraz dodatkowo Orliki 
Jezierzyce w turnieju juniorów, 
w którym uczestniczyli młodzi 
piłkarze z rocznika 2003 – 2004 (ju-
nior „E”). 

Turniej otworzyła Barbara Dykier, 
Wójt Gminy Słupsk, życząc uczest- 
nikom sukcesów oraz sportowej 
postawy.

W turnieju juniorów sześć  
uczestniczących drużyn zostało 
podzielonych na dwie grupy, 
w których mecze rozgrywane 
były systemem „każdy z każdym”. 
Grupę A wygrała Stal Jezierzyce 
przed Szansą Siemianice i Dębem 
Kusowo, natomiast w Grupie B 
bezkonkurencyjne były Orliki Jezie-
rzyce, drugie miejsce zajęli juniorzy 
KS Włynkówko, a trzecie Swepol 
Link Bruskowo Wielkie. 

W meczu o piąte miejsce, 
Swepol Link Bruskowo Wielkie 
zremisował 1:1 z Dębem Kusowo. 

STRefa SpORTu

Zimowy Turniej Piłki Nożnej w Jezierzycach
22 lutego 2014r. w hali widowiskowo – sportowej w Jezierzycach odbył się  Zimowy Turniej piłki nożnej 
o puchar Wójta Gminy Słupsk. 

STRefa SpRaW SpOłecZnych

Regulamin II Wojewódzkiego 
Konkursu na Grafikę Komputerową – 
pt. ,,Komputerowa pisanka”

Barbara Dykier, Wójt Gminy Słupsk otwiera turniej w Jezierzycach
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W rewanżowych meczach 
półfinałowych play-off, które zostaną 
rozegrane w niedzielę 6 kwietnia, 
zmierzą się:

● godz. 11.00 Starosielski – 
Żółfiki.pl

● godz. 13.00 Strzelino – Jezi-

erzyce Os.
Kibiców zapraszamy do hali 

w Jezierzycach oraz do śledzenia 
wyników na stronie 

www.gminaslupsk.pl i 
www.hala-jezierzyce.pl.

W niedzielę 23 marca rozegrane 
zostały mecze półfinałowe play-off 
rozgrywek Amatorskiej Ligi Siat-
kówki. Oba półfinały były niezwykle 
zacięte i wyrównane. Do wyłonienia 
zwycięskich drużyn potrzebne było 
rozegrania pięciu setów. 

W pierwszym meczu Starosiel-
ski pokonał Żółfiki.pl 3:2 (25:22, 
27:25, 22:25, 21:25, 15:9), nato-
miast w drugim Strzelino pokonało 
Jezierzyce Osiedle 3:2 (25:22, 
17:25, 16:25, 26:24, 15:12). Zgodnie 
z regulaminem rozgrywek mecze 
półfinałowe rozgrywane są w sys-
temie mecz i rewanż, przy czym 
w przypadku, gdy obie drużyny 
będą miały po jednym zwycięstwie 
o awansie do następnej rundy za-
decyduje bilans setów, a następnie 
bilans małych punktów.

wowej w Głobinie.
Zwycięzców uhonorowano pu-

charami, dyplomami oraz nagrodami 
rzeczowymi ufundowanymi przez 
dyrektora SP w Głobinie- p. Renatę 
Lemisiewicz.

Pani dyrektor podziękowała 
wszystkim za udział i jednocześnie 
zaprosiła na kolejną edycję turnieju 
w warcabach w przyszłym roku.

W turnieju udział wzięli ucznio-
wie z :

● Szkoły Podstawowej w Bier-
kowie,

● Szkoły Podstawowej w Gło-
binie,

● Szkoły Podstawowej we Włyn- 
kówku,

● Zespolu Szkół w Siemiani-
cach.

Nad prawidłowością przebiegu 
turnieju czuwał polski szachista, 
sędzia klasy międzynarodowej oraz 
trener szachowy –p. Witalis Sapis .

Doskonała zabawa, radość 
z wygranych i gra na godnym pozio-
mie - tak można opisać atmosferę 
panującą podczas pierwszej edycji 
gminnych rozgrywek uczniów szkół 
podstawowych w grze w warcaby.

W sobotę, 22 lutego, w Szkole 
Podstawowej im. H. Sienkiewicza 
w Głobinie odbył się I Gminny Turniej 
Warcabowy o puchar dyrektora 
szkoły. W turnieju wzięły udział cz-
tery szkoły podstawowe, reprezen-
towane przez 21 uczestników. 
Rozgrywki odbywały się w dwóch 
grupach wiekowych: klas młodszych 
/ I-III/ oraz uczniów starszych /klasy 
IV-VI/.

Po bardzo zaciętych poje-
dynkach na warcabnicach Mistrzami 
Gminy Słupsk zostali:

Grupa młodsza: Jakub Małek- 
uczeń Szkoły Podstawowej we 
Włynkówku;

Grupa starsza: Anna Żar-
czyńska- uczennica Szkoły Podsta-

STRefa ImpReZ

Młodzi mistrzowie warcabów

Półfinały play-off Ama-
torskiej Ligi Siatkówki

STRefa SpORTu

wiejskiej wraz ze strażnicą Ochotni-
czej Straży Pożarnej w Gałęzinowie.

Czekamy również na wybór 
wykonawcy Zepeliady, czyli ścieżki 
edukacyjnej w Jezierzycach 
dotyczącej gł. hisotrii sterowców. 

Listę planowanych inwestycji 
można sprawdzić na stronie Biule-
tynu Informacji Publicznej Urzędu 
Gminy Słupsk. W tym celu należy 
z lewej strony odnaleźć rubrykę 
“Gospodarka finansowa” i wybrać 
zakładkę “Budżet”. 

Będziemy na bieżąco informować 
o planowanych i trwa-jących inwesty-
cjach na terenie gminy Słupsk.

Od początku roku Urząd Gminy 
Słupsk ogłosił już 14 przetargów na 
różne inwestycje. Większość z nich 
dotyczy budowy lub przebudowy 
dróg w różnych miejscach gminy.   

Nowe drogi powstaną w Niewie-
rowie, Głobinie, Stanięcinie, Siemiani- 
cach, Bydlinie, Bruskowie Wielkim, 
Strzelinie, Strzelinku, Jezierzycach 
oraz Włynkówku. 

Poza drogami, w najbliższym 
czasie zostaną wybrani wykonawcy 
uzbrojenia terenu inwestycyjnego 
Płaszewko (więcej na str. 16). 

W najblizszym czasie po- 
winna rozpocząć się budowa świetlicy 

Sezon 
inwestycyjny 
rozpoczęty

STRefa InWeSTycJI

Kiedy gra toczy się o nagrody, okazuje się, że warcaby nie należą do najprostszych gier

Mecze Amatorskiej Ligi Siatkówki to emocje nie tylko dla uczestników
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jest materiał - podsumowanie 
miłości Obywatela MC a.k.a Kear 
Deluks do kultury hipopowej. Jest nem, we współpracy z Wacem, 

ukazał się pierwszy oficjalny 
singiel z udziałem Keara – „Gra- 
ffiti”. Kawałek ten został wybrany 
singlem roku w plebiscycie maga-
zynu „Ślizg” i przeszedł do klasyki 
rodzimego rapu.

Równie dobrze został przyjęty 
album projektu PCP, który połączył 
siły grup Deluks, JWP i Intoksynator. 
Formacja, w skład której wchodziło 
dziewięciu raperów, dwóch 
didżejów i producent, otrzymała 
od czytelników „Ślizgu” nagrodę 
za debiut 2004 roku. Właśnie na 
albumie PCP narodził się „Oby-
watel MC” . Ten solowy numer 
Keara inspirowany był zmianami 
systemów politycznych i przemia- 
nami społecznymi w Polsce od sta-
nu wojennego do demokracji.

Obywatel MC powrócił do stu-
dia i nagrywania, efektem czego 

12 kwietnia w hali widowis-
kowo – sportowej w Jezierzycach 
odbędzie się turniej tańca break-
dance “Kwietniowa Rewoluc-
ja”. Jak zawsze będzie można 
podziwiać najlepszych tancerzy 
w Polsce. W jury ponownie zasiądą 
doświadczeni bboye, stanowiący 
trzon polskiej sceny breakdance. 
O oprawę muzyczną zadba Dj Kap1 
z Mad Skillz Crew.

W trakcie zawodów Kwietniowa 
Rewolucja vol. III odbędzie się 
koncert Obywatela MC. To jeden 
z prekursorów kultury hip hop 
w Polsce, na scenie obecny od 
1994 roku. Wówczas to pod ksywą 
Kear reprezentował swoje grafi-
ciarskie i rapowe ekipy, po tym jak 
w wieku 18 lat przeniósł się na stałe 
do Gdańska.

W 2001r. pod szyldem De-
luks, wraz z Centem i Rybso-

reprezentowali i reprezentują jej 
wartości po dziś dzień.

to hołd oddany jej 4 elementom 
(RAP, GRAFFITI, TURNTABLISM, 
BRAKDANCE) i ludziom, którzy 

STRefa ImpReZ

Kwietniowa Rewolucja vol. III
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W tym wypadku również wychodzimy 
na przeciw.

W tym roku wydany został nowy 
nakład « Niezbędnika mieszkańca... 
», nieco inna forma, która dodatkowo 
zawiera mapę gminy Słupsk, sprawia 
iż jest on jeszcze bardziej « niezbędny 
» dla nowych mieszkańców. 

przypominamy !!!
Jednym z założeń kampanii 

było ufundowanie roweru dla 16 
– tysięcznego mieszkańca gminy.  
W dniu 26.03.2014 liczba ludności 
gminy Słupsk wynosi 15872 osoby.

Zamelduj się i nie zwlekaj, może 
akurat ty będziesz 16 – tysięcznym 
obywatelem Gminy Słupsk.

któremu inwestor jest  bezpośrednio 
przenoszony na e – mapę gminy Słupsk.  
Każda zainteresowana kupnem działki 
osoba, bez problemów będzie mogła 
sprawdzić, gdzie i jakie działki budow-
lane są dostępne  - dodaje A. Sędziński.  

 O miejscowość Wiklino zwiększyła 
się oferta inwestycyjna działek budow-
lanych gminy. Tereny położone w tej 
miejscowości, będą dostępne za cenę 
7,50 zł/m2. Jest to nowa, ciekawa oferta 
na rynku nieruchomości budowlanych. 
W zamian za tak niską cenę inwestor 
kupując działkę w drodze rokowań,  
zobowiązuje się do wybudowania 
domu i zameldowania się w gminie 
Słupsk, w ciągu 5 lat od daty nabycia 
nieruchomości.

Wzrost liczby ludności w gminie, 
związany  jest również   z ożywieniem 
na rynku nieruchomości budow-
lanych i tendencją migracji ludności 
do mniejszych miejscowości. Co raz 
więcej osób docenia korzyści, jakie 
płyną z zamieszkania w naszych 
miejscowościach. Prowadzona poli-
tyka prorodzinna, Karta Dużej Rodz-
iny, kameralne klasy w szkołach, 
dożywianie, bezpłatne lekcje angiel-
skiego czy zajęcia na basenie, to tyl-
ko niektóre plusy jakie gmina oferuje 
swoim mieszkańcom. Wiemy, iż dla 
rodziców istotne jest funkcjonowanie 
przyszkolnych świetlic, gdzie po-
ciechy mogą  bezpiecznie spędzić 
czas po zakończonych lekcjach. 

Chcieliśmy aby nowotworzona 
strona była łatwa w obsłudze dla 
wszystkich jej użytkowników. Dzięki 
zastosowaniu technologii responsive 
web design, będzie odpowiednio dopa-
sowywana się do urządzeń mobilnych, 
na których będzie wyświetlana. W tym 
wypadku chcieliśmy wyjść na przeciw 
inwestorom, biznesmenom, którzy 
w codziennym życiu bardzo często 
korzystają z tego typu urządzeń – mówi 
A. Sędzińki Sekretarz Gminy Słupsk. 
Planujemy dwie wersje językowe – 
angielska i niemiecką. Pamiętaliśmy 
również o   indywidualnych inwestorach. 
Dla wszystkich poszukujących ideal-
nego miejsca do budowy domu,  zas-
tosowane zostało rozwiązanie, dzięki 

naprawdę dużo – mówi Barbara Dykier 
Wójt Gminy Słupsk. Przygotowujemy 
nowe tereny inwestycyjne. Gmina dba 
również o przeznaczenie terenów 
w miejscowych planach zagospo-
darowania przestrzennego pod roz-
wój przedsiębiorczości.  27 marca 
nastąpiło otwarcie ofert na wykonanie 
uzbrojenia na tym terenie. Do przetargu 
stanęło 9 oferentów, najkorzystniejszą 
ofertę przedstawiło konsorcjum firm 
Przedsiębiorstwo Robót Inżynieryjno 
– Drogowych „Krężel” Sp. z o.o. oraz 
„Krężel – Transport” Sp. z o.o. z Kobyl-
nicy za kwotę 9 826 470,00 zł.

Teraz trwa badanie i ocena ofert 
pod względem merytorycznym, kolej-
nym krokiem będzie podpisanie umowy. 
Wykonawca zobowiązuje sie do wyko-
nania prac w terminie 15 miesięcy od 
dnia podpisania umowy. 

Wkrótce ruszy nowa strona inter-
netowa poświęcona terenom inwesty-
cyjnym i działkom budowlanym. Adres 
pozostanie ten sam: 
www.dzialki.gminaslupsk.pl
przejrzysty  layout sprawi, iż każda gru-
pa inwestorów  bez problemów znajdzie 
wszystkie informacje. Strona będzie 
miała responsywny charakter, tzn. Iż 
będzie dostosowana do urządzeń mo-
bilnych (tablety, smartfony).

nego i Hali Sportowo – Widowis-
kowej w Jezierzycach.  Dodatkowo, 
przekazywany jest « Niezbędnik 
mieszkańca gminy Słupsk », gdzie 
znajdują się wszystkie ważne 
i niezbędne informacje kontaktowe 
»Warto dodać, iż kampanii odbiła 
się echem w mediach ogólnopols-
kich i była pozytywnie komentowana 
w dzienniku « Rzeczpospolita. » 

Nowo zameldowani mieszkańcy 
są mile zaskoczeni otrzymywanym 
Pakietem Powitalnym. W ciągu 
dwóch lat przybyło prawie 500 
nowych mieszkańców, zatem kampa-
nia przynosi zamierzony efekt  - mówi 
Anna Formela – starszy specjalista 
ds. ewidencji ludności. 

natem PARR. Podjęta współpraca 
ma przyczynić się do zwiększenia 
efektywności promocji inwestycyjnej 
Regionu Słupskiego. Obie instytucje 
będą prowadziły wspólną promocję 
terenów inwestycyjnych, objętych sta-
tusem Słupskiej Specjalnej Strefy Eko-
nomicznej i patronatem SSSE, a także 
obsługę potencjalnych inwestorów. 
Aby ułatwić i  przyspieszyć proces in-
westycyjny gmina gwarantuje opiekę « 
pilota inwestycyjnego » podczas całego 
procesu inwestycyjnego jak również 
po jego zakończeniu. Oferowana jest 
również pomoc w znalezieniu i przesz-
koleniu pracowników. 

- Wszystkie działania promocyjne 
prowadzone przez gminę Słupsk 
służą całemu regionowi słupskiemu, 
a w ramach tych działań robimy 

meldowanych mieszkańców naszej 
gminy, jak istotnym elementem 
budżetu są wpływy z podatku.  Około 
37 % podatku odprowadzonego 
przez osoby zameldowane w gminie 
zasila jej budżet. Z tych środków reali- 
zowane są gminne przedsięwzięcia 
takie jak: remonty dróg, budowa 
ścieżek pieszych i rowerowych, 
oświetlenie ulic, modernizacja i re-
monty gminnych jednostek, oferta 
edukacyjna, kulturalna i sportowa. 

Kampania spotkała się z po-
zytywnym przyjęciem wśród 
mieszkańców. Każda osoba 
meldująca się gminie otrzymuje 
tzw. « pakiet powitalny », w którego 
skład wchodzą  usługi Parku Wod-

Wraz z nadejściem nowego roku, 
można zauważyć większy ruch na rynku 
nieruchomości. Wychodząc naprzeciw 
wszystkim inwestorom gmina Słupsk, 
poszerza swoją ofertę o nowe tereny 
inwestycyjne. Nowy teren dla biznesu 
– Płaszewko oraz nowy teren dla in-
westorów indywidualnych – Wiklino.

Teren inwestycyjny Płaszewko to 
ponad 34 ha atrakcyjnych gruntów, 
doskonałych pod inwestycje. Obszar 
dedykowany jest inwestycjom  o chara-
kterze usługowym, składom, magazy-
nom. Jest to idealna lokalizacja  dla cen-
trów logistycznych. W celu zwiększenia 
liczby potencjalnych inwestorów gmina 
Słupsk i Pomorska Agencja Rozwoju 
Regionalnego  zawarły porozumie-
nie na mocy którego teren inwesty-
cyjny Płaszewko został objęty patro-

W marcu minęły dwa lata, 
od kiedy gmina Słupsk ruszyła 
z kampanią informacyjną « Tu miesz-
kam i płacę, tu korzystam ». W ciągu 
2 lat zameldowało się niemal 500 
nowych mieszkańców. Celem 
głównym było uświadomienie nieza-
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Nowe tereny inwestycyjne w gminie Słupsk

Tu mieszkam i płacę, tu korzystam – 2 lata kampanii

Plan Zagospodarowania Przestrzennego terenu inwetycyjnego Płaszewko.

 Nowy layout strony “Lecę za miasto” ułatwi znalezienie potrzebnych informacji.

Niezbędnik” to zbiór najważniejszych tele-
fonów i adresów w całym regionie


